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AAKKTTUUAALLIITTYY

V galerii Špejchar na Chvalské tvrzi
proběhla v listopadu další zajímavá
výstava. Abstraktní a figurální kerami-
ku členky mezinárodní keramické aka-
demie Heleny Samohelové představila
na vernisáži 9. listopadu kurátorka
výstavy PhDr. Daniela Krechlová.

S ukázkami monumentálních reliéfních
stěn, vytvořených například pro stanice
metra, dobře kontrastovaly menší interié-
rové plastiky, jejichž společným jmenova-
telem jsou geometrické tvary a rafinovaná
barevnost. Především do figurální tvorby

Vyprodané divadlo čekalo v pátek 17.
listopadu na čtyři aktéry divadelní hry
Štika k obědu. Nepříliš náročný příběh
na téma kdo jinému jámu kopá…
s očekávanou pointou je ale hereckým
koncertem čtyř skvělých herců.

Květa Fialová, Na�a Konvalinková a Libu-
še Švormová v rolích tří charakterově
a typově odlišných postav - obstarožních
sester - a Václav Postránecký jako komor-
ník a zároveň zpívající průvodce dějem.
V představení nechybí řada skvělých
scén, obdivuhodný je Václav Postráne-
cký, který svou roli postavil na fyzicky
velmi náročné pohybové komice. Smích
v sále i dlouhotrvající potlesk svědčily
o tom, že diváci odcházeli spokojeni. Pro
velký zájem se představení uskuteční
ještě 13. a 21. prosince.

DM

Divadelní představení Štika k obědu 
je lahůdkou pro čtyři herce

Abstraktní a figurální keramika Heleny Samohelové

se však promítá autorčin laskavý pohled
na svět, smysl pro humor a láska k lidem
i zvířatům. Citlivá instalace výstavy, pří-
jemná hudba i zpěv členů Classic Jazz 4
a značný zájem návštěvníků potvrzují, že
špejchar je ideálním prostorem pro akce
podobného druhu.

DM

Srdečně zveme na tradiční 

ZPÍVÁNÍ 
POD VÁNOČNÍM

STROMEM
v neděli 17.12. v 17 hodin

v Divadle v přírodě
Společné zpívání koled s vokální

skupinou Happy Day Quintet, 
betlémské světlo přinesou skauti.

Pořádají:
KC Domeček, Skautská organizace

Horní Počernice, Základní škola
praktická a Základní škola speciální

Bártlova, MUM a přátelé.

*
Květa Fialová a Václav Postránecký

Helena Samohelová vystavovala na
Chvalech především drobné hliněné
plastiky plné laskavého humoru.
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Vážení čtenáři,
čas posunul kalendář do posledního
letošního měsíce, čeká nás osobní
i pracovní účtování a začneme myslet
na rok příští. Přijměte pozvání na zají-
mavé akce, o kterých se dočtete na
následujících stránkách HPZ.
Přejeme vám hezké vánoční svátky,
hodně úspěchů a zdraví v roce 2007. 

redakce
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Vážení občané a čtenáři HPZ,

Využívám této příležitosti, abych vám
ještě jednou poděkoval za projev důvěry
při hlasování v letošních komunálních vol-
bách. Nedlouho poté mě nové zastupitel-
stvo na svém ustavujícícm zasedání
znovu zvolilo starostou Horních Počernic.
I této volbě jsem velmi zavázán a za důvě-
ru děkuji. Současně blahopřeji kolegům
ze zastupitelstva městské části, kteří byli
zvoleni do dalších funkcí ve vedení obce,
místostarostovi Tomáši Kádnerovi, čle-
nům rady městské části, předsedům
výborů zastupitelstva a komisí rady měst-
ské části. Všem, s kterými budu mít tu
čest v dalším volebním období spolupra-
covat, přeji co nejvíce úspěchů v práci
pro obec a co nejlepší podmínky pro tuto
veřejně prospěšnou činnost. Velmi mě
těší, že ve všech orgánech samosprávy
i komisích je citelně znát příliv mladých
lidí. To je pro nás milým příslibem, ale
i závazkem. Osobně bych byl velice rád,
kdyby tento trend v nadcházejících čty-
řech letech ještě zesílil, aby činnost těch,
kteří budou do obecního dění i rozvoje
mluvit, byla zase širší. 

Jistě jste, vážení čtenáři, pozorně sle-
dovali vývoj po komunálních volbách
také v dalších obcích a městských čás-
tech. Určitě jste také se znepokojením
sledovali některé úkazy a situace, které
se tak trochu podobaly povolebnímu
vyjednávání v naší nejvyšší politice. Je to
podobnost čistě náhodná, nebo kolem
nás sedmnáct let po 17. listopadu krouží
nějaká choroba z přebytku demokracie
nebo nedostatku totality? A� tak či onak,
nenechte se z politiky otrávit. Moc vás
o to prosím. A budu velmi rád, když se
budeme potkávat na ulici nebo na růz-
ných akcích v Horních Počernicích a
budeme si říkat, co nás trápí, co je ještě
třeba zlepšit a jak to nejlépe udělat, místo
toho, abychom rezignovaně mávli rukou
a říkali, že ono to nějak dopadne. Sám
vidím ve všímavých, pozorných, ochot-
ných a pracovitých občanech mimořádný
potenciál a vkládám do nich veliké nadě-
je. Jak budou silné obce a města, tako-
vou váhu bude mít i celá společnost
a koneckonců i stát. Věřím, že se toho
ještě dočkám.

Právě te�, krátce po ustavujícím jed-
nání zastupitelstva, sestavujeme rozpočet
městské části na příští rok. Známe své
rozpočtové možnosti a všechny možné

zdroje k použití pro správu a rozvoj Hor-
ních Počernic v příštím roce. Ujiš�uji vás,
že pohled na ta čísla není uspokojivý. Po-
třebovali bychom nejméně dvakrát tolik
pro běžnou správu obce, fungování celé-
ho úřadu včetně státní správy, správu
škol a dalších organizací působících
v obci. A co teprve investice, ty jsou asi
největším kamenem úrazu. Ostatně byly a
budou. Zase se budeme prát o každou
korunu, vyjednávat o investicích pro roz-
voj Horních Počernic, přesvědčovat měst-
ské radní, že kanalizace na začátku třetí-
ho tisíciletí není žádný přepych. Bude to
těžký boj, Praha si oprávněně předsevza-
la, že v příštích čtyřech letech vybuduje
značný rozsah nových komunikací praž-
ského okruhu a výrazně rozšíří metro.
S tím nelze nesouhlasit, ale nesmí to být
na úkor základního vybavení pro obyčej-
ný život, jakým je kanalizace v okrajových
městských částech. 

Vážení občané Horních Počernic, přeji
vám všem, aby naše vláda nad obcí v dal-
ších čtyřech letech přinesla nová zlepšení
podmínek pro příjemný život. Spolehněte
se na nás, že pro to uděláme co nejvíce.
Spoléhám i na vás, že nám v tom pomů-
žete. A protože nastává čas adventní,
dovolte mi, abych vám popřál krásné
svátky vánoční a do nového roku pevné
zdraví.
A� se vám splní vše, co očekáváte.

Ivan Liška
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Zvolení zastupitelé 
MČ Praha 20 - Horní 
Počernice:
Bukolský Milan, Mgr. ODS
Čížková Hana  ODS
Douša Jaroslav  ODS
Doušová Pavlína ODS
Držmíšek Miroslav  ODS
Holzmannová Drahomíra ODS
Hořínková Jana  ODS
Kádner Tomáš ODS
Liška Ivan, Bc   ODS
Moravcová Hana ODS
Moravec Bohumil ODS
Podroužek Jaromír, ing.  ODS
Růth Václav   ODS
Stoklasa Vladimír  ODS
Straka Josef, ing. ODS
Fryš Martin, ing. Koalice
Herian Petr, ing. Koalice
Mojžíšová Dana   Koalice
Wagner Pavel, ing. Koalice
Franěk Miroslav, Bc.  ČSSD
Kardoš Daniel, ing. ČSSD

Neužil Bohuslav   ČSSD
Blahovec Miloslav, JUDr. KSČM
Kočí Jaroslav    KSČM
Mazouchová Ivana    KSČM

Zastupitelstvo na svém 
zasedání zvolilo:
Bc. Ivana Lišku starostou MČ Praha 20
pro volební období 2006 - 2010,
Tomáše Kádnera zástupcem staros-

Ustavující zasedání 
Zastupitelstva 

MČ Praha 20 
Horní Počernice 

konané dne 6. listopadu 2006
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ty MČ Praha 20 pro volební období
2006 - 2010.
Členy Rady MČ Praha 20 pro volební
období 2006 - 2010:
Ing. Josefa Straku, uvolněného člena
Rady MČ a radního pro rozvoj obce,
Drahomíru Holzmannovou – radní pro
obecní pořádek, Hanu Moravcovou –
radní pro životní prostředí, Mgr. Milana
Bukolského – radního pro dopravu a
Ing. Petra Heriana – radního pro škol-
ství.

Zastupitelstvo dále zvolilo:
Finanční výbor ve složení:
Jaroslav Douša, předseda 
JUDr. Miloslav Blahovec
Ing. Milan Herian
Ing. Daniel Kardoš
Hana Havlíčková
Ing. Milena Tkadlecová
Bohumil Moravec
Helena Hanáková, tajemnice

Kontrolní výbor ve složení:
Václav Růth, předseda 
František Kabát
Jaroslav Kočí
ing. Jan Sedlák
Bohumil Neužil
ing. Alexandra Janáčková, 
tajemnice

Návrhový výbor ve složení:
Ivana Mazouchová, předsedkyně 

Vladimír Stoklasa
ing. Josef Straka
Bc. Miroslav Franěk
Ing. Martin Fryš
Ing. Alexandra Janáčková, 
tajemnice

Výbor pro partnerství ve složení:
Ing. Jaromír Podroužek, předseda 
Mgr. Milan Bukolský
Hana Čížková
Jana Hořínková
Naděžda Rubešová
Ing. Alexandra Janáčková
Hana Dvořáčková
Dana Mojžíšová
MVDr. Vladimír Mojžíš
Marie Langerová
Bc. Miroslav Franěk
Miluše Prchalová, tajemnice 

Ing. Eva Novosádová,
tajemnice úřadu

ZZAASSEEDDÁÁNNÍÍ  ZZAASSTTUUPPIITTEELLSSTTVVAA

Zastupitelstvo MČ Praha 20 se koná 4. prosince 2006 
v 17 hodin ve 2. patře špejcharu v areálu Chvalské tvrze 

v Horních Počernicích
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ODBOR SOCIÁLNÍCH VĚCÍ A ZDRAVOTNICTVÍ

ODBOR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ A DOPRAVYODBOR MÍSTNÍHO HOSPODÁŘSTVÍ

ODBOR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ A DOPRAVYODBOR ŠKOLSTVÍ A KULTURY

Dny otevřených dveří v základních školách 
Odbor školství a kultury MČ Praha 20 srdečně zve rodiče
s dětmi na dny otevřených dveří základních škol v Horních
Počernicích, které se konají: 
v ZŠ Ratibořická 1700 dne 11. 12. 2006 od 10 do17 hod. 
v ZŠ Stoliňská 823 dne 15. 12. 2006  od 8 do 17 hod. 
v ZŠ Spojenců 1408 dne 10. 1. 2007 od 13 do 17.30 hod. 
ve FZŠ Chodovická 2250 dne 15. 1. 2007 od 14 do 17.30 hod. 
Další informace o jednotlivých školách najdete na www.pocer-
nice.cz v rubrice Školství a kultura - školy. V rámci projektu
Škola nanečisto mohou děti předškolního věku se svou paní
učitelkou z MŠ v předem dohodnutém termínu navštívit někte-
rou třídu 1. stupně FZŠ Chodovická 2250 a aktivně se zúčastnit
výuky pod vedením paní učitelky. Děti jsou na závěr ohodnoce-
ny a získají certifikát absolventa Školy nanečisto. 
V ostatních školách mohou předškolní děti pozorovat průběh
hodiny jako prezentaci všech dovedností, které už prvňáčci zís-
kali. 

Úklid chodníků v zimním období
Vzhledem k tomu, že tu máme opět zimu a s ní spojené sněže-
ní, upozorňujeme občany na nutnost úklidu chodníků před
jejich nemovitostmi. V zákoně není sice přímo daná povinnost
sníh uklízet, nicméně § 27 odst. 4 zákona 13/1997 Sb.,
O pozemních komunikacích říká, že vlastník nemovitosti, která
v zastavěném území obce hraničí se silnicí nebo místní komu-
nikací, odpovídá za škody, jejichž příčinou byla závada ve
schůdnosti na přilehlém chodníku, která vznikla znečištěním,
náledím nebo sněhem. V praxi to sice teoreticky znamená, že
dokud si někdo přinejmenším nezlomí nohu, je vše v pořádku,
ale - ruku na srdce. Stojí opravdu těch ušetřených 10 minut
práce za riziko, že zaviním něčí úraz a následně mu budu mini-
málně hradit léčebné výlohy? Nehledě na hlodající svědomí.
Zamyslete se nad sebou, vždy� na neuklizeném chodníku
můžete přijít k úrazu i vy.

Zbyněk Knetl, odbor životního prostředí a dopravy

Vánoční setkání seniorů
Pečovatelská služba Horní Počernice si vás dovoluje pozvat
na vánoční setkání seniorů, které se bude konat v pondělí
18. prosince 2006 od 14 hodin v KC Domeček. 
Součástí setkání je vystoupení dětí ze Základní umělecké školy
Ratibořická, výstava prací dětí z výtvarného oboru ZUŠ, výsta-
va prací a fotografií klubu MUM (klub dětí a maminek) a výsta-
va fotografií a prací našich seniorů z Domu s pečovatelskou
službou. 
Vstup je zdarma, pro seniory je zajištěno občerstvení. 
Na Vaši návštěvu se těší pracovníci pečovatelské služby a ÚMČ
Praha 20 - Horní Počernice 

Lucie Hájková, 
sociální pracovnice pečovatelské služby ÚMČ Praha 20

GRANTOVÉ PROGRAMY PRO ROK 2007 
V OBLASTI SPORTU, 

TĚLOVÝCHOVY A KULTURY
Městská část Praha 20 vyhlašuje grantový program pro rok
2007 v oblasti sportu, tělovýchovy a kultury. Grantového říze-
ní se mohou zúčastnit fyzické i právnické osoby, jejichž čin-
nost je zaměřena na využití volného času obyvatel Městské
části Praha 20 všech věkových kategorií, zejména v oblasti
sportu, kultury a spolkového života. 
Spolufinancování vybraných projektů je odvislé od výše
schválených finančních prostředků pro tyto oblasti v rámci
rozpočtu Městské části Praha 20. 
Grantový program včetně žádosti o grant je možné vyzved-
nout v úřední dny na odboru školství a kultury ÚMČ Praha
20, Jívanská 635 (nová budova) nebo na internetové adrese
www.pocernice.cz - Úřední deska. 
Termín podání žádostí je do 31. 12. 2006. 
Žádosti, které nebudou obsahovat všechny požadované
údaje, budou z výběrového řízení vyřazeny. Projekty budou
posouzeny grantovou komisí a dále předány k projednání
a ke schválení Radě MČ Praha 20 a případně Zastupitelstvu
MČ Praha 20. Žadatel bude vyrozuměn o výsledku posou-
zení žádostí o grant do čtyř týdnů od rozhodnutí Rady nebo
Zastupitelstva MČ Praha 20.          

Eva Déduchová, odbor školství a kultury

Nové povrchy komunikací dokončeny
Městská část Praha 20 Horní Počernice realizovala ve druhém
pololetí nové povrchy komunikací a chodníků z finanční dotace
od hlavního města Prahy. Nové povrchy komunikací byly
dokončeny v ulici Lipí v úseku Náchodská - Obchodní. Stavbu
včetně nového veřejného osvětlení v celkové hodnotě 1,8 mili-
onů Kč provedla v říjnu a listopadu letošního roku firma EKIS.
V části ulice Rašínské v úseku Božanovská - Harcovská opravi-
la povrchy od srpna do listopadu 2006 firma Červenka v celko-
vých nákladech 2,3 mil. Kč. V Běluňské v úseku Komárovská -
Ve Žlíbku realizovala nové povrchy firma EKIS nákladem
1 mil. Kč v období červenec - září 2006.

Jaroslav Píša, vedoucí MH 

ODBOR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ A DOPRAVYODBOR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ A DOPRAVY

Nové povrchy 
komunikací 
v Rašínské
a Lipí ulici

IINNFFOORRMMAACCEE  ZZ  OODDBBOORRŮŮ



7

prosinec 2006Hornopočernický zpravodaj

Projekty financované z prostředků
evropských strukturálních fondů řešící
technickou vybavenost, dopravní
obslužnost a dostupnost, realizované
na území městské části Praha 20, zajiš-
�uje hl. město Praha prostřednictvím
odboru městského investora MHMP. Dle
námi dostupných informací se v sou-
časné době jedná o tři projekty:
Prvním je projekt Stavba č. 0083 - Horní
Počernice - ČOV Svépravice, etapa 0003
- Evropská. Projekt řeší odkanalizování ve
Svépravicích a to konkrétně v oblasti
vymezené ulicemi Semonická, Božanov-
ská, Jasenná, V Lukách a v části ulic Hří-
delecká, Jasná, Kalvodova, Jeřická, Leš-
tínská, Kramolná a Lipí. V rámci projektu
bude vybudována nová kanalizační sí�,
která odvede splaškové vody do již vybu-
dované čistírny odpadních vod ve Svépra-
vicích. Polovina nákladů projektu, které
jsou v celkové výši 77 mil. Kč,  bude hra-
zena z příspěvku z Evropského fondu regi-
onálního rozvoje (dále jen ERDF). Dokon-
čení projektu předpokládá investor v prv-
ním čtvrtletí roku 2007. 
Druhý projekt Podjezd Chlumecká,
komunikace 5,6,7, který byl úspěšný, je
realizován na hranicích katastru Horních
Počernic a městské části Praha 14. Hlav-

ním cílem projektu je vybudování podjez-
du pod ulicí Chlumeckou, čímž se výrazně
zjednoduší propojení jižní a severní části
nákupní zóny Černý Most. Předpokládá-
me, že realizace této stavby bude mít
v Horních Počernicích pozitivní dopad na
zlepšení a zklidnění dopravy především
v ulici Hartenberské. ERDF se bude podí-
let částkou 71.902.835 Kč na celkových
výdajích projektu, které jsou předpokládá-
ny v celkové výši 173 mil. Kč. Stavba, která
je již z poloviny hotova, byla v současné
chvíli přerušena z důvodu zimního období
a její obnovení se předpokládá v jarních
měsících příštího roku.   
Třetí úspěšný projekt TV Horní Počernice,
etapa 0014 - kanalizace Otovická, část II
řeší výstavbu kanalizace včetně celkové
rekonstrukce povrchů ulic dotčených
touto stavbou v oblasti Otovické, tj. od
Komárovské až po ulici Tlustého. Stavba
kanalizace v tomto úseku má být do konce
roku 2006 hotova a výstavba komunikací
včetně úprav okolí bude dokončena ve
druhém čtvrtletí roku 2007. Předpokládané
celkové výdaje projektu jsou 37 mil. Kč,
z toho příspěvek z ERDF činí 15.719.500
Kč. Odborem městského investora MHMP
byl podán ještě projekt Horní Počernice
ČOV Svépravice, 2. etapa veřejné splaš-

Evropské peníze pomohou zlepšit infrastrukturu městské části Praha 20
kové a deš�o-
vé kanalizace,
jenž byl
n á s l e d n ě
předkladate-
lem stažen a to
z důvodu
nedostatečné
celkové alokace finančních prostředků ze
strukturálních fondů. I přesto hl. město
Praha přislíbila následnou postupnou rea-
lizaci této investice z vlastních finančních
prostředků s tím, že ještě v letošním roce
dojde k uvolnění 15 - 20 mil. Kč z rozpočtu
hl. města  Prahy.  
O výše uvedených projektech budeme
čtenáře Zpravodaje průběžně informovat
a jsou také  k dispozici na našich webo-
vých stránkách http://www.pocernice.cz/.
Všechny potřebné informace o programu
JPD2, náležitosti vztahující se k realizaci
programu, Programový dodatek a přípra-
vě projektů, informace o výzvách a Příruč-
ka pro žadatele jsou uvedeny na interneto-
vé stránce: 
ht tp: / /www.strukturaln i - fondy/ jpd2
a http://www.praha-mesto.cz/JPD2.

Ing. Helena Karkulová,
odbor rozvoje obce

V dubnovém vydání Zpravodaje byly
otištěny informace o projektech, které
naše městská část předložila s žádostí
o podporu z Jednotného programového
dokumentu pro cíl 2 regionu soudržnos-
ti Praha (dále jen JPD2).  
V souvislosti s doporučeným projektem ve
3. výzvě Nové městské centrum Prahy
20 - kulturní památka Chvalský zámek
byly v červnu podepsány podmínky, za
kterých nám bude dotace poskytnuta. Na
jejich základě Ministerstvo  pro místní roz-
voj ČR  vydalo Rozhodnutí o účasti státní-
ho  rozpočtu a strukturálních fondů EU na
financování projektu. 
Hlavním cílem projektu je zrekonstruovat
tuto historickou budovu zapsanou
v Ústředním seznamu památek ČR, najít
pro ni vhodné využití a zpřístupnit ji široké
veřejnosti. Projekt, který  řeší i revitalizaci
a obnovu okolí zámku, napomůže vzniku
nového unikátního městského centra,
které se tak stane místem pro pořádání
četných  společenských a kulturních akcí.
Naše městská část se stane atraktivnější
nejen pro naše občany, ale i její návštěvní-
ky a budoucí investory.
Celkové náklady odhadnuté na základě
rozpočtu projektanta stavby a dalších
výdajů jsou stanoveny na  65.334.512 Kč.
Z toho výše dotace z EU činí
32.649.406 Kč, tj. 50 % z celkových uzna-
telných výdajů, výše dotace ze státního

Zahájení rekonstrukce Chvalského zámku
rozpočtu 14.888.129 Kč, tj. 22,8 % z celko-
vých uznatelných výdajů. Tyto částky jsou
stanoveny v maximální výši a nesmí být
překročeny. Finanční pomoc, která  nám
bude na projekt poskytnuta, bude určena
na základě skutečně vynaložených, odů-
vodněných a řádně prokázaných způsobi-
lých výdajů. Další zdroje spolufinancování
uznatelných výdajů jsou zajištěny z pro-
středků rozpočtu hl. m. Prahy a městské
části.  Za tímto účelem byla s hlavním měs-
tem uzavřena v dubnu  smlouva o spolufi-
nancování projektu, která vymezuje její tři-
advacetiprocentní podíl na celkových
uznatelných výdajích, tj. částku ve výši
15.018.726 Kč. Naše městská část se
bude na uznatelných výdajích podílet
4,2% a dále pak musí zajistit úhradu veš-
kerých nákladů projektu, které nejsou
kryty výše uvedenou finanční pomocí.  
Dotace z EU a příspěvek z rozpočtu hl.
města Prahy se dle podmínek programu
konečnému příjemci refundují, proto
město Praha poskytlo naší  městské části
účelovou investiční dotaci ve výši svého
spolupodílu. Městská část navíc ještě  zís-
kala na pokrytí dotace z EU bezúročnou
půjčku. 
Na základě výběrového řízení bude stavbu
realizovat sdružení  Chvaly, jehož účastní-
ky jsou Sapros, spol. s r.o. a akciová spo-
lečnost Integra Liberec, kterým bylo po
podpisu smlouvy a ověření výběrového

řízení 1.9.2006
předáno stave-
niště. Tímto
dnem byla zahájena i realizace stavebních
prací na první ze tří etap projektu. Předmě-
tem výběrového řízení byl i projekt 4. výzvy
s názvem Letní scéna, řešící zejména
sociální zázemí areálu zámku. Vítězné
sdružení bude také zhotovitelem tohoto
navazujícího projektu. Realizace obou pro-
jektů musí být ukončena do konce roku
2008. 
Rekonstrukce Chvalského zámku byla
slavnostně zahájena starostou Ivanem Liš-
kou a místostarostou Tomášem Kádnerem
za účasti pražského primátora Pavla Béma
dne 26.9.2006 symbolickým poklepem na
základní kámen. Možnost  prohlédnout si
současný stav objektu dostali zájemci
během dne otevřených dveří 28. září
Během prohlídky měli možnost seznámit
se s historií zámku, projektovou dokumen-
tací rekonstrukce i s předpokládaným vyu-
žitím objektu. Mnoho lidí vidělo tyto pro-
story poprvé. Nutno připomenout, že
kdyby projekt nezískal patřičnou podporu
z Evropského fondu regionálního rozvoje,
dotaci ze státního rozpočtu a rozpočtu hl.
m. Prahy, nedošlo by k realizaci tohoto
záměru městské části vzhledem k jejím
omezeným finančním možnostem v tak
krátkém časovém období.

Ing. Josef Straka, radní
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Recept na dlouholeté manželství neexi-
stuje. Je to vysoká škola tolerance,
úcty a respektu, ale i zvládání těžkostí,
které nás ve společném životě potká-
vají a zároveň - v lepším případě -
oběma dodávají sílu do dalších let. To
tvrdí Alois a Zdenka Sommerovi a vědí,
o čem mluví, když 13. prosince oslaví
šedesát pět let společného života.
Odměnou za vzájemnou toleranci ve
vztahu plném lásky a názorové jednoty
jsou jim všechny společně prožité
radosti. A to čeká manžele Sommerovy
příští rok ještě jedno významné výročí:
před šedesáti lety se přistěhovali do
Horních Počernic. 

Z Plzně a Košíř 
do Počernic

"Pocházím z Plzně, ale v Praze jsem pra-
coval už od roku 1935 jako bankovní eko-
nom v Poštovní spořitelně na Václavském
náměstí. Tam jsem se také seznámil se
svou budoucí ženou. Tenkrát platil takový
předpis, že manželé nemohli pracovat ve
stejné bance, takže po třech měsících, co
jsme byli svoji, musela manželka odejít.
Ale brzy potom přišly děti, takže se věno-
vala rodině," vypráví pan Alois Sommer,
jehož životním snem bylo studovat biolo-
gii. Ta se vedle turistiky stala jeho celoži-
votním koníčkem. 
Paní Zdenka pochází z Košíř, kde prožila
š�astné dětství a mládí. Nelze o tom
pochybovat, každá zmínka o rodišti

Manželé Alois a Zdenka Sommerovi jsou spolu 65 let
vykouzlí na její tváři úsměv. Mluví málo,
když ale přijde řeč na svatbu v prosinci
roku 1941, ráda s manželem vzpomíná:
"To byla legrace, začalo to tím, že se man-
žel v ulici 28. října, kde bylo tehdy největ-
ší květinářství v Praze, snažil s kytkou v
náručí sehnat taxíka, aby se dostal do
Košíř k budoucí nevěstě. Čas utíkal, rodi-
na si už myslela, že si snad svatbu roz-
myslel, ale problém byl jinde - taxikáři měli
povinnost při branné moci. Jeden ochot-
ný se nakonec přece jen našel a se zpož-
děním nás na smíchovskou radnici dove-
zl. Jenže svatebčané, než se tam dopravi-
li tramvají, nás stejně viděli už jako novo-
manžele."

Když přijde řeč na svatební hostinu, vyba-
ví si paní Zdenka kulinářský zážitek: "Ne-
umíte si představit, jakou jsme měli dob-
rotu - koňskou svíčkovou na smetaně! V
Košířích byl tenkrát koňský řezník, ke kte-
rému jezdily paničky až z vnitřní Prahy.
Hostina se odbyla doma, tenkrát za války
to ani jinak nešlo. Přesto byla veselá, když
nakonec dorazili i svatebčané, kteří zmeš-
kali obřad na Smíchově."
Po svatbě bydleli manželé Sommerovi na
Letné za fotbalovým stadionem Sparty.
Když bylo důležité utkání, sledovali ho ze
střechy domu. Krásné bydlení a prostředí
v blízkosti Stromovky, kam rádi chodili s
dětmi, vyměnili po smrti otce pana Aloise
za bydlení v Horních Počernicích, aby
mamince pomohli s domem a zahradou.
"Když tatínek odcházel do penze, musel
jako poštovní úředník opustit služební byt
a hledat nové bydlení,” vysvětluje pan
Sommer. "Domek v Horních Počernicích,

v tehdejší ulici Veselého 516, poté Bezru-
čově a nyní Chvalkovické 715, koupil v
roce 1937. Tehdy jsem ještě netušil, že to
bude za několik let také náš příští domov.”
Když se ptám paní Zdenky, jak se v
novém domově zabydlela, opět se jí tvář
rozjasní a vypráví: "Práce jsme měli
hodně, nejen kolem rodiny, ale i na
zahrádce a na parcele, kde jsme měli
jahodovou plantáž, ovocné stromy, zeleni-
nu, zkrátka vše, co bylo možné pěstovat."
Ale nebyla jen práce, Sommerovi měli
společného koníčka - horskou turistiku.
Po svatbě si koupili dva stany a prochodi-
li Krkonoše, Beskydy, Podkarpatskou Rus
i nejmilejší Vysoké Tatry. 

Nový domov v Bethesdě

Když se Sommerovi před třemi roky
doslechli o domě Bethesda na Chvalech,
rozhodli se opustit domek ve Chvalkovic-
ké ulici, protože síly na jeho údržbu a
práci na zahradě už nestačily. Dvaadeva-
desátiletý Alois Sommer a o rok mladší
paní Zdenka jsou ale v novém domově
spokojeni, i když bydlí jen v jednom
pokoji a před stěhováním museli prodat,
darovat nebo rozdat vše, co si s sebou do
nového domova vzít nemohli. Jen odbor-
ná knihovna pana Sommera čítala přes
dva a půl tisíce svazků. "Čtení je moje
vášeň už od dětství, číst jsem uměl dřív,
než jsem šel do školy. Te� čtu knihy, které
nám nabízí paní Beňová z místní knihovny.
Řádným členem jsem už třicet dva let, ale
diplom jsem za to ještě nedostal," dodává
se smíchem. 
Pan Alois má výbornou pamě�. Na jakou-
koliv otázku z historie nebo v souvislosti s
událostmi v obci odpovídá bez zaváhání
a dodává: "Víte, co všechno jsme už my
dva za ta léta prožili? Rakousko-Uhersko,
První republiku, okupaci a válku, Druhou
republiku, čtyřicet let komunismu, no a
te�, vždy	 to už je šestý režim!" Ale dění v
obci oba stále sledují a čtou také Horno-
počernický zpravodaj. "Když mě syn veze
od lékaře, vždycky pak uděláme okružní
jízdu po Počernicích, abych viděl, co je
nového. Dřív to tady bylo všechno tak
šedivé, dnes to jen září. Těch firem, co je
na hlavní ulici, to je neuvěřitelné! A někte-
rá místa už vůbec nepoznávám, jak se v
krátké době změnila." 

Přejme tedy manželům Sommerovým
hodně zdraví do dalších společných let.
Setkání s nimi je opravdu milé a poučné.
Poděkování patří i paní Libuši Eliášové,
která nás na vzácné výročí Sommerových
upozornila, a spolu s mnoha dalšími se o
všechny obyvatele domu Bethesda vzor-
ně stará.

Dana Mojžíšová



Vítání dvaceti devíti nových občánků 
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SSPPOOLLEEČČEENNSSKKÁÁ  KKRROONNIIKKAA

92 Hrudková Zdeňka
Böhmová Marie

90 Kubelková Jiřina
88 Štibingerová Věra
85 Petrovicová Jiřina

Sedláčková Vlasta
84 Procházková Štefania

Veberová Blažena
Špánková Marie
Holoubek Oldřich

83 Levý Jaroslav
Trillsam Jan

Sedláček Jaroslav
Flegrová Marie

82 Červenka Václav
Dorschner Oldřich
Křížová Jiřina

81 Kulhánková Anděla
Ambrož Otakar
Bartůňková Antonie
Hubená Milada
Mottlová Vlasta
Vaněrková Anežka
Firsov Ladislav

80 Maňáková Marie

Všem pøejeme hodnì zdraví, štìstí a spokojenosti

Naši jubilanti narození v prosinci

Zelenková Marie
Bednář František

75 Volková Helena
Hladíková Miluše
Nováková Jitka
Málek Josef
Francová Věra
Honejsková Eva
Chroustová Zdeňka
Pazderová Zdenka
Peša Milan
Košina Miroslav

Dne  22. prosince 2006 oslaví Zdeněk a
Věra Matějíčkovi (na fotografii vlevo)
padesát let společného života, tedy zla-
tou svatbu. K tomuto krásnému jubileu
přejí mnoho štěstí, zdraví a vzájemného
porozumění do dalších společných let
dcera Renata, ze� Erik, vnoučata Veroni-
ka, Radek, Petr s manželkou a pravnučka
Tea. 

-red-

Do obřadní místnosti úřadu městské části
vstoupili v pátek 3. listopadu.2006 man-
želé Jandovi z Horních Počernic, aby si
zde slavnostně připomněli, že právě před
padesáti lety si v naší obci řekli své ano.
Slavnost iniciovaly jejich dvě dcery, které
spolu se svými rodinami rodiče na úřad
doprovodily. Jménem městského zastupi-
telstva přivítal manžele Jandovy starosta
Ivan Liška, který svými srdečnými a milý-
mi slovy poděkoval za vše dobré, co při
společné cestě životem udělali jak pro
své blízké, tak pro blaho obecné.

J. Keilová, matrikářka 

Dvě zlaté svatby: slaví manželé Jandovi a Matějíčkovi

Dne 14. listopadu 2006 uvítal starosta
Ivan Liška spolu s tajemnicí Ing. Evou
Novosádovou 29 nových občánků. Děti
ze ZŠ Stoliňská pod vedením učitelky

Jany Líbalové připravily k této příležitosti
hezké vystoupení.             

Miloslava Skudrzyková
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DDIIVVAADDLLOO  HHOORRNNÍÍ  PPOOČČEERRNNIICCEE
Divadlo Horní Počernice, Votuzská 379, 193 00 Praha 20 - Horní Počernice, 

e-mail: divadlo@pocernice.cz, www.divadlopocernice.cz, 
telefon: 281 920 326

Pátek 1.12. v 19.00
DOVE SONO 
Muzikálová zpěvačka a herečka Dita
Hořínková se spolu se skladatelem, klá-
vesistou, zpěvákem a malířem Richardem
Pachmanem letos poprvé představí se
svým adventním programem. Multimedi-
ální koncert zahrnuje skladby vánoční,
písně ze společného alba obou umělců
Dove Sono i ukázky z oratoria Mistr Jan
Hus.
Vstupné: 120, 100, 80 Kč

Sobota 2.12. v 19.30
Ken Ludwig 
LO STUPENDO 
Režie Jana Sůvová
Trochu ztřeštěná komedie o tom, co
všechno se muselo stát, aby bylo zachrá-
něno gala představení Verdiho opery
Othelo v Clevelandské opeře.
Hrají Martin Jech, Klára Šimicová, Milan
Rutner, František Vohralík, Zdena Vízne-
rová, Michal Klich, Lucie Hendrychová,
Iva Ptáčková/Štěpánka Pařízková.
Vstupné 90, 70, 50 Kč

Středa 6.12. v 19.30
RADŮZA  
Koncert jedinečné a s nikým nesrovnatel-
né osobnosti současné české hudební

scény.
Radůza je zpěvačka s výjimečným hla-
sem, skvělá textařka i skladatelka, trojná-
sobná držitelka prestižní sošky Anděla,
charismatická zpěvačka a multiinstru-
mentalistka.
Vstupné 200, 180, 160 Kč

Čtvrtek 7.12. v 9.00 a 10.30
HEJ, HEJ KOLEDA
Zadáno pro školy v KC Domeček
v 18.00
KONCERT ŽÁKŮ ZUŠ

Neděle 10.12. v 15.00
KOCOUR V BOTÁCH
Jak se chudý a skromný mládenec stane
ženichem princezny za pomoci svého
chytrého a dobráckého kocoura, který
přelstí zlého čaroděje.
Dramatizaci klasické pohádky uvádí Hál-
kovo městské divadlo Nymburk.
Vstupné 50, 40, 30 Kč

Úterý 12.12. v 9.00 a 10.30
KDE SE VZALY
VÁNOCE
Zadáno pro školy

Středa 13.12. a čtvrtek 21. 12. 
v 19.30
ŠTIKA K OBĚDU 
Hrůzostrašná komedie o tom, že kdo
jinému jámu kopá… Účinkují Květa Fialo-
vá, Libuše Švormová, Na�a Konvalinko-
vá, Václav Postránecký.
Vstupné 200, 180, 160 Kč

Pátek 15.12. v 19.30
Pierre De Marivaux 
HRA LÁSKY A NÁHODY
Režie Dáda Stoklasa
Komedie nabitá erotikou, dráždivá a při-
tažlivá jako láska sama v podání divadel-
ního souboru Právě začínáme.
Hrají Saša Ptáčková, Jana Keilová, Michal
Pivarči, Milan Rutner , Jindra Havel, Mar-
tin Jech.
Vstupné 90, 70, 50 Kč

ARTAMA
útvar pro neprofesionální umělecké aktivi-
ty zabezpečující z pověření MK ČR státní
reprezentaci v oblasti neprofesionálního
umění doporučil představení Hra lásky
a náhody k účasti na Mezinárodním diva-
delním festivalu 2007 v Kanadě. I když
konečné rozhodnutí o účasti bude patřit

kanadským pořadatelům festivalu, je už
samotná nominace souboru obrovským
úspěchem a oceněním  zejména celoži-
votní práce režiséra Dády Stoklasy. 
Gratulujeme.

Sobota 16.12 v 18.00
VÁNOCE 
V PROMĚNĚ ČASU
Vystoupení klánovického dětského
pěveckého sboru Claireton Chorale.
Vstupenky před představením u pořada-
tele akce.

Neděle 17.12. v 17.00
ZPÍVÁNÍ 
POD VÁNOČNÍM
STROMEM

Tradiční, letos už
osmnácté setkání
u vánočního stromu
v poslední adventní
neděli. Na společné
zpívání koled
a vánočních písní
vás spolu s vokální
skupinou Happy
Day Quintet - Dita
Hořínková, Diana
Jechová-Hořínko-
vá, Barbora Duško-

vá, Filip Sychra a Marek Vávra - srdečně
zvou KC Domeček, Skautská organizace
Horní Počernice, ZvŠ a PŠ Bártlova, MUM
a přátelé. 
Setkání se uskuteční v Divadle v přírodě,
odkud si i letos můžete odnést betlémské
světlo, které přinesou do Horních Počer-
nic skauti.
Vstup volný

Pondělí 18.12. v 10.00
O STATEČNÉ 
PRINCEZNĚ MÁNĚ
Zadáno pro školy a školky
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Úterý 19.12. v 18.00
FIT STUDIO D
Vystoupení skupin sportovního aerobiku 
Vstupenky před představením u pořada-
tele akce

Čtvrtek 28.12. v 18.00
KONCERT 
PRO DVĚ HARFY
a nejen pro ně…
Již téměř dvě desítky let máme vzácnou
příležitost setkat se v období vánočních
svátků s hornopočernickou rodinou
významných hudebníků. 
Jana Boušková je světově proslulá harfe-
nistka, která dál rozvíjí svou mezinárodně
uznávanou dráhu, dala život dvěma
dětem a nyní se věnuje také  pedagogic-
ké činnosti. Maminka Libuše Váchalová
hraje na harfu, otec Jiří Boušek na flétnu,

manžel Jiří Kubita na housle a hudebníků
v širší rodině je ještě několik.  
Upřímně našim milým hostům děkujeme,
že si opět našli čas v nabitém koncertním
programu také pro své domácí obdivova-
tele a příznivce.
Vstupné 120, 100, 80 Kč

Sobota 30.12. ve 14.00
JAK SE DÍVAT 
NA BALET
Ukázky z nejznámějších baletů v podání

DDIIVVAADDLLOO  HHOORRNNÍÍ  PPOOČČEERRNNIICCEE
žáků Baletní školy BcA. Jána Němce
Vstupné 70, 60, 50 Kč

NA LEDEN PŘIPRAVUJEME:
Sobota 13.1. v 19.30
Poprvé vdaná
Poetické monodrama o láskách i nelás-
kách jedné ženy - betonářky je hereckým
koncertem Ta�jany Medvecké.

Neděle 14.1. v 15.00
Maxipes Fík
Činoherní pohádka, ve které legendární
postava Maxipsa Fíka poprvé ožívá na
jevišti.

Čtvrtek 18.1. v 10.00
Zima
Divadlo Matěje Kopeckého.

Pátek 19.1. v 19.30
Se srdcem 
divno hrát
V režii Dády Stoklasy hraje divadelní sou-
bor Právě začínáme

Sobota 20.1. ve 14.00
Pták Ohnivák
Představení žáků Baletní školy BcA. Jána
Němce.

Sobota 27.1. v 19.30
Nebyla to pátá, 
byla to devátá

V komedii o věčném manželském trojú-
helníku účinkují: Jana Švandová, Rudolf
Hrušínský, Josef Carda.

Lednový program ještě není kompletní,
sledujte příští Hornopočernický zpravodaj
nebo www.divadlopocernice.cz. Změna
programu vyhrazena.

Počernický Dádouch
Vážení a milí příznivci souboru Právě začí-
náme, poprvé vyhlašujeme anketu o nej-
oblíbenějšího herce a nejoblíbenější
herečku tohoto souboru. Anketní lístky se
jmenným seznamem herců a volební
urnou jsou k dispozici v nově otevřené
Divadelní kavárně. Na vítěze ankety čeká
poprvé v dějinách Horních Počernic cena,
která je po vzoru hollywoodského Oscara
nazvána Počernický Dádouch. Podepsa-
né anketní lístky budou slosovány
a výherce obdrží od souboru dvě vstu-
penky na představení, které si sám vybe-
re. Vaši ochotníci.

Pokladna divadla je otevřena od pon-
dělí do čtvrtka od 16 do 18 hodin a
hodinu před začátkem každého před-
stavení. Předprodej na měsíc leden
bude zahájen v pondělí 11. prosince.
Po špatných zkušenostech z minulých
dvou měsíců jsme se rozhodli, že tento
den bude možné vstupenky koupit pouze
v pokladně divadla, od následujícího dne
budeme přijímat i telefonické rezervace.
Rezervované vstupenky je nutné
vyzvednout nejpozději 3 dny před ter-
mínem představení. Po této lhůtě budou
vráceny do prodeje. Chceme se tím
vyhnout situaci, kdy nám bohužel v den
představení zůstávají v pokladně nevy-
zvednuté rezervované vstupenky, o které
by měli zájem další diváci. E-mailovou
poštou nebude nadále možné vstupenky
rezervovat, protože není v našich silách
odpovídat denně na desítky vašich dopi-
sů a informovat vás, zda jsme váš poža-
davek splnili, nebo zda je představení
vyprodané.
Při otvírání divadla jsme vás prosili o 100
dnů „hájení“ a připomínky k provozu diva-
dla. Zatím jediné a oprávněné připomínky
jsme od vás dostali k systému předpro-
deje. Věříme, že výše uvedený způsob
nám všem bude vyhovovat. Děkujeme za
pochopení.
Nezapomeňte, že příjemné chvíle
můžete strávit nejen v divadle, ale také
v naší divadelní kavárně, která je otev-
řena od pondělí do neděle od 11 do 22
hodin.
Přejeme vám krásné vánoční svátky.

Hana Čížková, 
ředitelka divadla
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VÁNOČNÍ VESELÍ
NA CHVALECH
v neděli 17.12.2006 
od 10 do 17 hodin

Vstupné: vlastnoručně vyrobená
ozdoba na vánoční strom. Program:
v 10, 11, 14, a v 15 hodin koncert žáků
ZUŠ, v závěru každého hudebního
vystoupení vám  zapůjčíme hudební
nástroj, abyste si  mohli s námi zahrát.
Výstava dětských prací a vánoční
výzdoby, Betlém, vámi ozdobený
vánoční strom, který po skončení
akce věnujeme Domu s pečovatel-
skou službou. Pro dospělé bude při-
praven rukodělný koutek, kde si pod
vedením odbornice můžete vyrobit
vánoční aranžmá. Také děti budou mít
rukodělný a herní koutek, kde si
mohou vyrobit nápaditý dáreček.
Malé občerstvení - vánoční cukroví,
perníčky, medovina nebo punč. Po
skončení akce se můžete příjemnou
procházkou přesunout do Divadla
v přírodě, kde se od 17 hodin tradičně
zpívá pod vánočním stromem.
Pořádají a do špejcharu Chvalské-
ho zámku srdečně zvou: ZUŠ, OS
MUM,  KC DOMEČEK, ZŠS a ZŠS
BÁRTLOVA, NADACE CHVALSKÉHO
ZÁMKU, OS VOX a SKAUTSKÝ
ODDÍL. 

4.12. v 18 hod., Galerie 14, Černý Most
Vánoční koncert žáků
7.12. v 18 hod., Divadlo Horní Počernice
Vánoční koncert žáků
8.12. v 17 hod., Sál ZUŠ
Koncert žáků hobojové třídy 
V. Kloučkové
11.12. v 9.30 a 10.30 hod., Sál ZUŠ
Vánoční koncerty 
pro MŠ Chodovická
11.12. v 17.30 hod., Galerie 14  
Koncert žáků klavírní třídy 
E. Miláčkové
11.12. v 18.00 hod., Sál ZUŠ 
Koncert žáků klavírní třídy L. Filiny
13.12. v 18 hod., Sál ZUŠ
Koncert žáků houslové třídy 
V. Matějákové
14.12. v 18 hod., Sál ZUŠ
Koncert žáků pěvecké třídy třídy
M. Bachůrkové
15.12. v 18 hod., Sál ZUŠ
Koncert žáků flétnové třídy 
J. Kasanové

Pozvánka na prosincové koncerty základní umělecké školy

17.12. 10 - 17 hod., špejchar - Chvaly
Vánoční veselí 
Vystoupí sbor Malíček, žáci Z. Hejlíkové,
P. Cibocha a V. Matějákové
18.12. ve 14 hod., KC Domeček 
Vánoční koncert pro seniory
18.12. v 18 hod., Modlitebna C. bratrské
Vánoční koncert žáků
19.12. v 18 hod., Sál ZUŠ
Koncert žáků klavírní třídy 
R. Poliakové

20.12. v 18 hod., Sál ZUŠ
Koncert žáků pěvecké třídy 
Z. Hejlíkové
20.12. v 17.30 hod., Galerie 14, ČM
Koncert žáků klavírních tříd I. Likiny
a K. Raškové
21.12. v 18 hod., Sál ZUŠ
Koncert žáků kytarové a akordeonové
třídy Z. Stibora

Libor Zíka, ředitel ZUŠ

Nový název školy se ještě pořádně nevžil,
jsme prostě a jednoduše stále Bártlovka.
Naše ZŠ praktická, jako jedna z deseti
pilotních škol v České republice, vyučuje
od září podle nového Školního vzdělávací-
ho programu, který jsme si vytvořili podle
podmínek školy.
V září jsme byli pozváni na 6. mezinárodní
veletrh módy v Průmyslovém paláci na
krásnou módní přehlídku - Magic Helena
v Praze. Naši žáci začali vydávat školní

časopis s názvem
Bártlík. Na Chvalské
tvrzi jsme si v listo-
padu prohlédli
výstavu keramiky
Heleny Samohelo-
vé, která sklidila

Zprávy z MŠ speciální, ZŠ praktické a ZŠ speciální
velký úspěch. Stále udržujeme naši nauč-
nou stezku areálem školy (14. naučná stez-
ka v Praze), máme z ní velkou radost, ale
trochu nás mrzí, že je málo navštěvovaná.
Ze sportovních úspěchů našich žáků se
můžeme pochlubit 1. místem v orientačním
běhu U Milíčovského Lesa (čtyři druhá
a jedno třetí místo) a 1. a 2. místem ve stol-
ním tenise v přeboru Prahy. 
V úterý 5. prosince pořádáme od 10 hodin
průvod Mikulášů, andělů a čertů kolem ryb-
níka do Hotelu v Čertousích, srdečně vás
zveme. V úterý 19. prosince od 10 do 12
hodin bude v naší škole opět živý betlém
s kozlem, přij�te se podívat. 
Přejeme vám krásné svátky vánoční.

Mgr. Alžběta Cibochová, 
ředitelka školy

Klubová místnost ve špejcharu v  1. patře je
pro vás otevřena každou středu od 14 - 17
hod. Na prosinec je připraveno: 6.12. ve
14.30 Pečeme s láskou, sníme s chutí -
neobvyklé pečení spojené s ochutnávkou.
9.12. ve 13.30 Mikulášská prodloužená
pro  seniory v hotelu Arcotel Teatrino, Boři-
vojova 53, Praha  3. Vstupné 50 Kč, rezer-
vace na tel.: 222 712 940.
13.12. Předvánoční posezení. Vítáme
vánoční cukroví či jiný příspěvek ke spo-
lečnému  občerstvení.

V klubu jsou připraveny informace a při-
hlášky na  rekondici seniorů v Luhačovicích
v květnu 2007. Neváhejte s přihlášením.
10. ledna 2007 Výlet do galerie  Z. Haj-
ného. Metro Č. Most, sraz ve 13.30. Při-
hlaste se  na tel.: 281922522.
17.1. schůzka v klubovně s mnoha infor-
macemi pro vás.
24.2.2007 v 18.30 Srdce v tanci - 5. seni-
orský bál v hotelu Teatrino na Žižkově,
moderuje Kamila Moučková, rezervace na
tel.:  222 712 940.
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Skončil čas slov, nastává čas činů - tak
by se dala stručně shrnout současná
situace, zatím bohužel jen na komunál-
ní úrovni. Říká se, že volby jsou jedi-
nou příležitostí, kdy mohou voliči
vystavit účet svým zástupcům. Protože
Koalice pro Počernice byla v letošních
volbách novým subjektem, nebylo
ještě tak úplně za co účtovat. Tím víc
nám záleží na tom, abychom do příští-
ho účtování mohli předložit splněné
sliby těm, kteří hlasovali pro naše kan-
didáty. Děkujeme jim za důvěru. Chtěli
bychom vás pravidelně informovat
o tom, jak Koalice pro Počernice pra-
cuje.

Čtyři kandidáti z čela naší kandidátky byli
zvoleni do zastupitelstva městské části.
S vysokým počtem preferenčních hlasů
Dana Mojžíšová a Petr Herian, dále Pavel
Wagner a Martin Fryš. Možná ne každý
občan ví, že zastupitelstvo je nejdůležitěj-
ším orgánem občanské samosprávy.
Některé závažné kroky a rozhodnutí obce
musí být schváleny právě hlasováním
tohoto pětadvacetičlenného sboru.
Zastupitelstvo se schází k jednání přibliž-
ně jednou za dva měsíce, takže projed-
nává skutečně jen ty nejdůležitější záleži-
tosti, jako například prodeje obecního
majetku, investice apod.
Sedmičlenná Rada městské části Praha
20 je druhým nejvyšším orgánem samos-
právy obce a bez nadsázky ji lze charak-
terizovat jako vládu obce. Členem rady je
samozřejmě starosta, místostarosta
i uvolněný radní (v naší obci všichni zvo-
leni za ODS). Jednání rady se koná
každé dva týdny. I zde má koalice zástup-
ce, ze dvou navrhovaných kandidátů byl
nakonec přijat radní Petr Herian. 
Tak vypadá naše povolební bilance,
pokud vycházíme z počtu zvolených kan-
didátů. Koalice vznikala postupně, v prů-
běhu dvou až tří roků, nešlo o účelové
předvolební sdružení kvůli vyššímu počtu
hlasů. Spojuje lidi, kteří chtějí být aktivní

tam, kde žijí a kde vyrůstají jejich děti.
Proto se většina nezvolených kandidátů
zapojila do práce výborů a komisí, stejně
jako některé osobnosti, které za koalici
nekandidovaly, ale zastávají podobná sta-
noviska. Ve výborech i v komisích se pro-
jednávají skutečně konkrétní záležitosti
a problémy. Právě v nich jsou důležití lidé
se znalostí dané problematiky, odborníci,
kteří mohou svými názory ovlivnit výsled-
ná řešení. Komise jsou poradními orgány,
jejich závěry a doporučení tedy nejsou
pro radu ani zastupitelstvo závazné. I pře-
sto má podle našeho názoru smysl vést
zde diskusi a hledat konsensus. Řečeno
slovy klasika - lépe zapálit jen malé svě-
télko, než žehrat na věčnou tmu.
Koalice pro Počernice má tak dva zástup-
ce ve finančním výboru (Milan Herian
a Hana Havlíčková), jednoho v kontrolním
(Jan Sedlák), rovněž v mandátovém
výboru (Martin Fryš) a tři ve výboru pro
partnerství (Dana Mojžíšová, Vladimír
Mojžíš a Marie Langerová).
Dva zástupci jsou v komisi životního pro-
středí (Pavel Wagner a Jan Wagner),
v komisi kultury, mládeže a tělovýchovy
(Antonín Wágner a Jan Bechyňák)
a v dopravní komisi (Martin Fryš a Jiří
Regál). Čtyři zástupci jsou v komisi škol-
ství (Petr Herian, Josef Černý, Šárka
Moravcová a Alžběta Cibochová)
a v komisi výstavby a územního rozvoje
(Jan Wagner, Jan Trutnovský, Pavel Šve-
hla a Karel Hejlík). Tři naši členové budou
pracovat v komisi sociální, zdravotní
a protidrogové (Helena Šubrtová, Marie
Langerová a Dominika Trutnovská) a také
v bytové komisi (Stanislav Čihák, Dana
Šimonová a Marie Herianová). Jednoho
zástupce máme v komisi sociálně právní
ochrany dětí (Jan Brachtl), stejně jako
v komisi obecního pořádku (Pavel Heri-
an). Složení komisí musí být schváleno
Radou MČ, takže pro úplnost dodejme,
že rada neschválila dva kandidáty koali-
ce, konkrétně do komise sociálně právní
ochrany dětí a do redakční rady HPZ. 

Koalice pro Počernice v roce jedna
Budeme samozřejmě také pokračovat
v organizování akcí, které - měřeno ohla-
sy - si už  získaly popularitu. Před Váno-
cemi pomůžeme s akcí Vánoční veselí na
Chvalech, pak začneme připravovat další
jarní Počernické kuře. O všech akcích vás
budeme ve Zpravodaji včas informovat.
Věříme, že budeme mít možnost dělit se
s vámi pravidelně i o další postřehy
a fakta z práce našich členů v zastupitel-
ských orgánech obce.

Petr Herian, Koalice pro Počernice

Sváteční bohoslužby 
ve farním sboru 

Českobratrské církve evangelické 
v Horních Počernicích

17. prosince 
v 9 hod. bohoslužby, 

v 17 hod. vánoční koncert 
pěveckého sdružení Jeroným

24. prosince 
v 9 hod. bohoslužby s vánoční hrou

Po nás potopa aneb 
tak trochu ze života hmyzu

25. prosince
v 9 hod. bohoslužby 
na Hod Boží vánoční

31. prosince 
v 9 hod. bohoslužby

1. ledna 2007 
v 10.00 novoroční bohoslužby
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AKTUALITY Z DOMU DĚTÍ A MLÁDEŽE

Ratibořická 1899/32, 193 21 Praha 20 - Horní Počernice
tel.: 281 925 264, fax: 281 925 948, 

e-mail: ddm-hp@ddm-hp.cz, www.ddm-hp.cz

DDDDMM

Vánoční ateliér
a vánoční besídka
Zveme všechny co nejsrdečněji na
vánoční prodejní výstavu a tvůrčí dílny
ve dnech 
9. a 10. prosince
od 10 do 18 hodin
v prostorách Domu dětí a mládeže.
Přij�te si vytvořit vánoční aranžmá,
andělíčka nebo  vánoční svíčku. Může-
te si nakoupit i drobné vánoční dáreč-
ky.

V sobotu odpoledne od 14 hodin přij�-
te do tělocvičny v ZŠ Ratibořická pod-
pořit naše děti, které vystoupí v rámci
vánoční besídky. 

Vánoce

Zelenou trávu vystřídal bílý sníh
z domů už je slyšet dětský smích

Dnes je den, kdy v Betlémě 
narodil se malý kluk

zdravý a silný jako buk

Lidé dary mu nosili
a tváře své slzami rosily

Už je to mnoho let,
co přišel na tento svět

Od té doby, v tento den 
nosí dárky dětem on

vždy, když v tu noc zazní zvon
Jmenoval se Ježíšek

v Betlémě byl jeho pelíšek

Pod stromeček dárky 
dětem dává

a pak z nočního nebe jim mává
Děti nevidí ho již

neví zdali opravdu je živ

Vánoční cukroví v kuchyni voní
z obýváku zvoneček zvoní

To Ježíškovo znamení
pod stromečkem už je překvapení

Pak jdou všichni tiše spát
Ježíšek má všechny děti rád

Eliška Fišerová, 16 let

Krásné Vánoce vám všem přeje kolektiv zaměstnanců DDM

Ukazuje se, že založení klubu pro ženy
byl skvělý nápad a naše členky se budou
nadále rády setkávat a pořádat společen-
ské, sportovní a charitativní akce, výlety,
debaty a tématické večery. 
Dosud jsme byly nuceny setkávat se
v restauracích. Hledaly jsme vhodnější
prostory pro naše schůzky a velmi ochot-
ně nám vyšla vstříc ředitelka DDM. 
Na třetí setkání klubu se dostavily nové
členky a hned jsme se domluvily na první
společné akci v Klubu Lávka, kde se
konalo slavnostní setkání Klubu Kiss 98

Klub Dámská jízda
s překvapivě bohatým programem a oblí-
benými moderátory Šárkou Kubelkovou,
Martinem Zounarem a Honzou Musilem.
Shlédly jsme kadeřnickou show, poslech-
ly si vystoupení oblíbeného moderátora
Jakuba Hejdánka a zpěváka Dalibora
Jandy. Večer se skvěle vydařil.
Co chystáme v prosinci?
Pod záštitou Klubu DJ bychom chtěly 9.
prosince 2006 uspořádat v kulturním
centru Domeček v Horních Počernicích
Mikulášskou zábavu pro děti. 
Hledáme sponzory, kteří by finanční část-

kou, dárečky nebo občerstvením mohli
přispět dětem ve věku od sedmi do tři-
nácti let. Na programu bude taneční
zábava, hry a tombola.  
Děkujeme za vaše nápady a pomoc.
Volejte nám na telefonní číslo
776 318 586
nebo pište na 
klubdamskajizda@seznam.cz

Lenka Masárová,
klub Dámská jízda

Od nového pololetí přicházíme s novou
nabídkou:

Turistický oddíl
Je ti 6 - 10 nebo 10 - 14 let a hledáš
partu bezva kamarádů? Čekají na tebe
dva turistické oddíly. Přij� se podívat
na naši první schůzku 18. ledna 2007. 

Víte co je 
korfbal, ringo, prelota, talířovaná, 
pálkovaná, foukanda nebo sbíraná? 
Spousty her, legrace a zábavy venku
nebo v naší klubovně v DDM, víkendo-
vé a jednodenní turistické nebo cyklis-
tické výpravy za dobrodružstvím
a poznáním, letní tábory. 

Novinka v DDM

Hledáš partu bezva kamarádů? V DDM na tebe čekají dva turistické oddíly.
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Knižní novinky
Upozorňujeme na některé nové tituly v naší knihovně:

Dům dětí a mládeže, středisko Místní veřejná knihovna, Náchodská 754, 193 21 Praha 20, 
tel.: 281 921 587, e-mail: knihovna@ddm-hp.cz

KKNNIIHHOOVVNNAA

Milí naši čtenáři,
Když v listopadu počasí lámalo teplotní
rekordy, ani jsme nechtěli věřit, že nám na
dveře �ukají Vánoce. Poslední den, kdy si
v naší knihovně můžete vypůjčit knihy, je
středa 20. prosince, po Novém roce začí-
náme opět v úterý 2. ledna. Náš knihovní
fond jsme obohatili o spoustu pěkných
knih pro poučení i zábavu.
Letos naposledy vás chceme pozvat tra-
dičně do divadelního sálu ve špejcharu
Chvalské tvrze na pořad Křeslo pro hosta.
V pondělí 18. prosince ve 14 hodin se
sejdeme se sympatickou dámou Evou
Brabcovou, spisovatelkou žijící v Horních
Počernicích a naší čtenářkou. Očekává-
me, že to bude opravdu knihovnická
vánoční besídka.  

Jako vánoční přání máme pro vás moud-
rou radu profesora Zdeňka Matějčka:
"Dárek není jen ona věc, která se dává a
která má hodnotu vyjádřenou v penězích.
Dárek je především osobní poselství,
které říká: mám tě rád. A něco takového
se vlastně ani penězi vyjádřit nedá. V
dárku, pokud je myšlen upřímně a vskutku
jako dárek, dáváme totiž sami sebe. A je
to velká, slavná věc, kterou bychom měli o
Vánocích zažít. A když se o Vánocích
jeden druhému dáváme, měli bychom se
dávat pěkně, mile, abych tak řekl v pěk-
ném balení, tedy v pohodě a dobré nála-
dě. Neměli bychom se tedy tím předvá-
nočním shonem, uklízením, vařením a
pečením dát zaskočit a utahat. Vždy	 ono
na tom zase tak strašně moc nezáleží,
jestli se zrovna něco nepovedlo podle
našich představ, jestli jsme něco nestihli.
Zkusme to letos. Je to cennější než umytá
podlaha a husa v troubě." 
Přejeme si, aby se nám to povedlo.

Radostné a pokojné Vánoce vám přejí
zaměstnanci knihovny. 

Božena Beňová

Ilona Borská
Kdo zachránil jeden život

Životopisný román
o MUDr. Františku
Hamzovi, zakladateli
dětské léčebny,
lékaři a spisovateli,
který se narodil
v roce 1868 v Kleteč-
né jako syn mlynáře.
Vystudoval nižší
gymnázium v Pelhři-

mově, poté vyšší gymnázium
v Německém (Havlíčkově) Brodě a po
gymnazijních studiích odešel na lékař-
skou fakultu v Praze. V roce 1897 pro-
moval a jako praktický lékař odešel do
Luže pod Košumberkem. Z vlastních
prostředků založil ústav pro skrofulóz-
ní a tuberkulózní děti.

Květa Legátová - Dora Kaprálová
Návraty do Želar

Je to téměř neuvěři-
telný příběh. Autorka
objevená až ve
svých více než osm-
desáti letech se tak-
řka přes noc stává
jednou z nejúspěš-
nějších a nejpřeklá-
danějších českých
spisovatelek. Za

povídkový soubor Želary získává Stát-
ní cenu za literaturu a podle novely
Jozova Hanule je natočen úspěšný
film, který je nominován na Oskara.
Kdo však je Květa Legátová. vlastním
jménem Věra Hofmanová? Jaké byly
její osudy předtím, než se stala sla-
vnou? Co dnes prožívá a o čem pře-
mýšlí? Více než rok chodívala o něko-
lik generací mladší novinářka Dora
Kaprálová na kus řeči ke Květě Legá-
tové a nahrály spolu desítky hodin
poutavého vyprávění o autorčině dět-
ství, válce, učitelských štacích na
Valašsku, literatuře a také zvířatech,
která ji provázejí celým životem.
Během té doby se staly přítelkyněmi
a Dora Kaprálová tak mohla poznat
skutečnou Věru Hofmanovou: "Tahle
spisovatelka, dramatička, učitelka,
ochránkyně zvířat je jako skála, jako
Lucka Vojničková ze Želar, jako Květa
Legátová, jako žena, která je někdy
třeskutě vtipná, aby nebyla vzteklá.
Která občas mentoruje, protože svět

musí mít pevný řád. Která je silná jed-
noduše proto, aby nepropadala sla-
bosti. Aby se svět nerozsypal jako to
zrní, co jako malá tak ráda sypala svým
milovaným slepicím v rodném Podolí."

Guillermo Martínez
Kdo vraždí v Oxfordu

Důmyslný detektivní
příběh argentinské-
ho autora patří ke
skvostům ve svém
žánru a právem se
stal světovým best-
selerem. Skutečně
dobrá detektivka je
přísně logická,
nepodvádí, je napí-

navá, ale nejde o thriller, není užvaně-
ná, postavy jsou psychologicky reálné
a prostředí uvěřitelné. Především však
řešení představuje opravdový rébus
a spravedlnosti musí být učiněno
zadost. Argentinskému autorovi Guil-
lermovi Martínezovi se tohle všechno
povedlo. Možná proto, že je logik
a matematik, že v Oxfordu vystudoval
a dovede se na Angličany dívat
s odstupem.

Radim Palouš
Dobrodružství pobytu 
vezdejšího

V životopisném roz-
hovoru s publicistou
Josefem Beránkem
hovoří profesor
Palouš o událostech,
které ovlivnily
a nasměrovaly jeho
život, vyznává se ze
svého celoživotního
zájmu o dílo Jana

A. Komenského, Bernarda Bolzana
a Tomáše G. Masaryka. Z těchto koře-
nů také vyrůstá Paloušova filosofie
výchovy. Žánr rozhovoru může být
pozvánkou k setkání s mužem, který -
ač ho jeho občanské postoje léta drže-
ly v roli outsidera - se stal učitelem
a moudrým rádcem mnohých. Profe-
sor Radim Palouš (1924) přednášel na
mnoha univerzitách ve světě. Osmkrát
byl jmenován doktorem honoris causa
v Evropě, v USA a v Asii. Obdržel řadu
ocenění, publikoval přes tři sta odbor-
ných statí a publikací.

Křeslo pro hosta
se spisovatelkou

Evou Brabcovou
v pondělí 

18. prosince 
ve 14 hodin 

ve špejcharu Chvalské tvrze
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Co ještě bylo zaznamenáno - 30. putování časem
Období předjaří 1957 a podzim téhož roku
byly tradičně nepříjemně blátivé. Bláto bylo
všude, kam se jen člověk podíval. Nepo-
mohlo ani to, že místa přímo neschůdná
byla vysypávána škvárou, kterou nám dodá-
valy pražské závody, aby se jí jako odpadu
zbavily. Hromady škváry byly rozmístěny na
různých místech s doporučením občanům,
aby svépomocí upravovali blátivé chodníky
před svými domy a pomohli tak veřejné
správě překonávat blátivou kalamitu.

•
V neděli 19. května se konaly volby do
národních výborů všech stupňů. Do našeho
MNV se volilo 56 poslanců, z nichž každý
měl v obci svůj obvod. Pro ONV se volilo
sedm poslanců, pro které byla obec rozdě-
lena na sedm obvodů a v každém z nich
byla volební místnost. Pro KNV se volil jeden
poslanec a část obyvatel původní obce Čer-
tousy se spolu s Klánovicemi, Újezdem nad
Lesy a Běchovicemi podílela na volbě
poslance druhého. Ve voličských sezna-
mech bylo zapsáno 5926 voličů, z nichž voli-
lo 5901, platných volebních lístků bylo 5891,
pro navržené kandidáty se vyslovilo 5873,
proti bylo osmnáct voličů.
Do KNV byli zvoleni A. Svoboda od nás a M.
Veselá z Újezda nad Lesy. Do ONV L. Blaž-
ková, S. Činčera, J. Duba, K. Fatka, M. Rej-
nová, F. Skyva a M. Žáčková. Do MNV byli
zvoleni V. Blažek, V. Bubeníček, M. Cábová,
J. Cepák, V. Černá, V. Činčera, J. Fák,
A. Hašek, J. Hertl, M. Horová, J. Hylner, J.
Jandečka, A. Karkovská, M. Kejmarová, J.
Klégrová, K. Kodrle, B. Koška, A. Kovanda,
J. Krejčík, V. Kryštof, M. Křížová, H. Kuchařo-
vá, K. Kuneš. J. Kvarda, A. Lehovec, K. Meli-
char, J. Navrátil, A. Novotný, F. Pachta,
V. Pavlíčková, V. Pospíšil, V. Prokiš, J. Průša,
J. Putík, A. Rodinová, J. Růžička, O. Růžička,
B. Smejkal, J. Sokol, V. Soukup, P. Stárková,
J. Steklý, J. Strnad, M. Strnadová, A. Svobo-
da, Š. Šefčík, B. Špidlenová, J. Š�astný, J.
Veber, O. Vejnar, V. Venta, V. Vlček, A. Volav-
ka, J. Zavadil, J. Znamenáček a A. Zouzal.
Na ustavujícím zasedání dne 31. května byl
za předsedu MNV zvolen Josef Sokol,
náměstkem Štěpán Šefčík a tajemníkem
František Pachta.

•
Školními jednodenními až týdenními výlety
v polovině června začaly dětem prázdniny.
Na jeden až dva dny se od nás jezdilo auto-
busem do Krkonoš, Jizerských hor, Hřen-
ska, Ratibořic, Prachovských skal, do jižních
Čech, na Šumavu, ale také do Blanska, na
Macochu nebo do Beskyd. Týdenní výlety
měly obvykle cíl na Slovensku ve Vysokých
nebo Nízkých Tatrách, kam se cestovalo vla-
kem, na kratší výlety po Slovensku se nají-
mal autobus. Náklady na výlety byly pro
všechny přijatelné: jednodenní výlet stál 40
až 60 korun, dvoudenní 80 až 100 korun
a týdenní kolem tří set korun, v ceně byla

zahrnuta doprava, nocleh a stravování.
V letních měsících ožívalo nově vybudované
koupaliště stovkami dětí i dospělých, kteří
mnohdy přijížděli i z Prahy a okolí prožít pří-
jemné chvíle v malebném přírodním prostře-
dí. Vstupné pro dospělého stálo 1,40 Kč
a pro dítě 40 haléřů. Mnozí se ale osvěžova-
li zadarmo, přicházejíce z míst, která nebyla
střežena. Někteří mladí se chodili koupat
přes les do betonového bazénu, nazývané-
ho Baraba, podle jména stavebního podni-
ku, který jej vybudoval v areálu výzkumného
ústavu v katastru Běchovic.
Od dubna do září se v naší obci vyskytovaly
bouřky. Jedna z nich se v roce 1957 zapsa-
la do paměti lidí zlým způsobem. Přišla
náhle odpoledne 13. května a překvapila tři
dvanáctileté chlapce na toulkách přírodou
v blízkosti koupaliště, kde se ukryli pod
vysoké stromy. Po úderu blesku byl jeden
z nich, Antonín Vystrčil, usmrcen. Jeho
dvěma kamarádům se jako zázrakem nic
nestalo.

•
Podnik komunálních služeb se po několika
letech vrátil opět do místa svého vzniku a od
1. července byl začleněn do místního hos-
podářství MNV, kde tak vznikl samostatný
místní podnik s osmadvaceti odvětvími
a téměř stovkou zaměstnanců.
K sledované dopravní problematice bylo
zaznamenáno, že došlo k posílení spojů
autobusů v ranní a odpolední špičce zave-
dením tzv. kyvadlových spojů mezi Hloubě-
tínem, Počernicemi a Svépravicemi. Pro
děti, které v Počernicích navštěvovaly jede-
náctiletou školu, byl zřízen ráno a odpoled-
ne spoj ze Zelenče a zpět.
V záznamech o dopravě je dále uvedeno:
"Běžným dopravním prostředkem se pomalu
stává motocykl značky Pionýr, na němž
s oblibou jezdí i ženy. V prodeji se jako novin-
ka objevil moped, vlastně jakési kolo se sil-
nou konstrukcí a motorem. Cenově byly tyto
dopravní prostředky dostupné, nový Pionýr
stál dva tisíce korun a moped 1900 Kč.
K tomu mělo asi dvě stě našich občanů ve
spořitelně vklad po dvaceti dvou tisících
korun na zakoupení osobního auta. Největší
poptávka byla po typu Škoda 440 Spartak.
Byl to pěkný typ malého auta, který splňoval
většinu očekávaných požadavků. Každý si
přál, aby mu byl brzy přidělen poukaz na
koupi vozu, protože nebyl volně v prodeji
a dlouho se něj čekalo."

•
V červenci vyšlo pod názvem Hornopočer-
nický zpravodaj první číslo místních novin,
další čísla jednou měsíčně. Psal se psacím
strojem na blány, které se po doplnění kres-
bami rozmnožovaly na cyklostylu v počtu
téměř tisíc kusů. Vydavatelem byla rada
MNV, za vydávání byl zodpovědný tajemník.
Redakční kolektiv měl sedm členů, rozmno-
žování a distribuci měla na starosti Marie
Navrátilová.

Hlavní budovatelský úkol - výstavba nové
školy, kterou se podařilo s obtížemi zahájit
v závěru předchozího roku, vázla i přes
ochotu občanů pomoci v celém prvním
pololetí. Příčinou byl nezájem nového vede-
ní podniku Armabeton o stavbu. Rychlejší
tempo výstavby v druhé polovině roku ale
zdržení stavby neodstranilo a na konci roku
zůstal objekt nezastřešený. Otevření školy
v září 1958 se ukázalo jako nereálné a bylo
odsunuto o rok později. Součastně byla kri-
ticky hodnocena skutečnost, že do stavby
školy není zahrnuta tělocvična, kuchyně
a jídelna a hledaly se možnosti, jak ji co nej-
dříve přistavět, například v rámci akce Z (tzv.
zvelebovací akce). Ke škole byla vybudová-
na nová přístupová ulice, na jejíž stavbu jez-
dili obětaví občané lámat kámen do Květni-
ce u Českého Brodu.

•
V polovině září se konalo tradiční posvícení,
které se stalo slavností celé obce. K rodinám
přijížděli pozvaní příbuzní a hosté na slav-
nostní pohoštění s pečenou husou a posví-
censkými koláči. Kolotoče, houpačky, střel-
nice a další atrakce spolu s velkým množství
stánků zaplavily prostranství za parkem
a počernickým biografem. Prostor byl v prů-
běhu dne přeplněn více jak čtyřmi tisícovka-
mi lidí. Od ranního rozbřesku až do desáté
hodiny večerní zde bylo hlučno, večer
záplava světel. Hromada odpadků na druhý
den pak jen dosvědčovala, že se tu konalo
něco mimořádného.

•
Od poloviny října do 20. listopadu roku 1957
zasáhla také naše obce epidemie tzv. asij-
ské chřipky, která postihla řadu zemí světa.
U nás v té době onemocnělo téměř 1600
osob. Chřipka měla naštěstí poměrně lehký
průběh bez komplikací, takže nedošlo
k žádnému úmrtí. Na zdravotním středisku
bylo denně vyšetřeno 120 až 150 pacientů,
po týdenní léčbě běžnými léky byl nemocný
schopen vrátit se znovu do práce.

•
V závěru záznamů z roku 1957 je uveden
přehled o počtu uzavřených manželství
v letech 1950 - 1957 V tomto období bylo
uzavřeno celkem 374 manželství, z nich 168
s církevním obřadem. Věková hranice snou-
benců se v prvních uvedených letech pohy-
bovala u ženich mezi osmnácti a třiadvaceti
lety, u nevěsty 18 až 20 let. V roce 1957 měli
ženichové 24 - 26 let a nevěsty 20 - 24 let.
Větší počet manželství uzavřených v roce
1956 (celkem 44) lze přičíst tomu, že to byl
poslední rok, kdy se snoubencům vypláce-
lo výbavné tisíc korun, proto mnozí snou-
benci ten rok sňatek uspíšili. V uvedených
letech bylo evidováno také dalších 106
žádostí o uzavření sňatku mimo naši obec.

Ing. Hubert Antes, kronikář
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MMAATTEEŘŘSSKKÉÉ  CCEENNTTRRUUMM

Milí rodiče a děti,

rok se chýlí ke konci a tak bychom
vám všem rády poděkovaly za vaši
velkou přízeň, která je pro nás motiva-
cí i odměnou. Byl to rok úspěšný,
dynamický, ale také plný změn a cha-
osu. Vybudovaly jsme keramickou
dílnu, tolik potřebnou druhou hernu,
zrekonstruovaly sociální zařízení
a právě probíhá oprava střechy a pod-
lahových krytin. Naše maminky z OS
MUM byly v rámci sítě mateřských
center v ČR zařazeny do vzdělávacího
projektu  Praxe-práce agentury Edu-
cation Gallery, kde se budou vzdělá-
vat v oblasti PC dovedností, ekono-
mie, sociálně-právní poradenství
a psychologie. Velkým úspěchem je
nemalá finanční podpora našeho
vlastního vzdělávacího projektu pro
sladění rodinného a profesního života
žen s názvem Nová příležitost
z evropských strukturálních fondů.
Cílem projektu je nabídnout veřejnos-
ti plnohodnotně vybavenou PC učeb-
nu, motivační semináře pro ženy, vra-
cející se do zaměstnání po mateřské
dovolené, sociálně-právní poradnu
a kurz  Základy podnikání - vznik práv-
ního subjektu. To vše se zajištěným
hlídáním dětí. Projekt bude realizován
od února 2007. Zájemci, pro bližší
informace kontaktujte Barboru Zálo-
hovou na tel  604 234593, další infor-
mace poskytneme při zápisech
v lednu 2007.
Rády vám také sdělujeme, že Sí�
mateřských center České republiky
ocenila MUM - klub pro maminky
a děti certifikátem Společnost přátel-
ská rodině, který jsme 10. listopadu
2006 slavnostně převzaly ve Smetano-
vě domě v Litomyšli. Ještě než se roz-
loučíme třeba prostřednictvím Vánoč-
ního veselí na Chvalech, věřím, že si
ještě v MUMu užijete sváteční atmo-
sféru a rukodělné "řádění". Čtvrteční
rukodělná dílna bude přeplněna
vánočními aranžmá všeho druhu, při-
jde k nám také Mikuláš. V letošním
rokce končí MUM 15. prosince, opět
se uvidíme 2. ledna 2007. Přejeme
vám krásné svátky a vše dobré v příš-
tím roce. 

ČTVRTEČNÍ 
RUKODĚLNÁ DÍLNA 
Zváni jste všichni, i ti zdánlivě méně zruč-
ní. Přij�te a uvidíte, jak vám to půjde! 
Děti můžete nechat v herně. 
Cena za kurz je dle typu cca 120 - 180 Kč.
7.12.2006 od 9 do 12 hod.  
VÁNOČNÍ ZÁVĚSNÝ VĚNEC
Vyrobte si krásnou vánoční výzdobu
vašeho domova. 
Kurz výroby vánočního věnce k zavěšení
na dveře vede Hanka Jelínková.
14.12.2006 od 9 do 12 hod.  
VÁNOČNÍ ARANŽMÁ 
Kurz výroby vánočního svícnu a jiné
výzdoby vede Hanka Jelínková.        

Úterý 5.12.2005 od 10 do 10.45 
nebo od 11 do 11.45 hod.
MIKULÁŠSKÁ BESÍDKA
Mikulášská besídka s doprovodným pro-
gramem pro maminky s dětmi. Přijde
Mikuláš s andělem, ale čerta necháme za
oknem. Maminky nám v předstihu dají
skromné balíčky se jmenovkou a struč-
ným popiskem radostí a nešvarů své rato-
lesti. Je třeba se předem telefonicky
objednat, neb kapacita je omezená.
Vstupné je 50 Kč. 

BESEDY, ŠKOLENÍ 
Nabízíme vám besedy a školení na žáda-
ná témata. Je nutno se předem nahlásit.
Vstupné 60 - 80 Kč.
Plánujeme besedy s psycholožkou, opět
kurz první pomoci, kurz šátkování, masá-
že miminek, výrobu mozaiky a dekupáží.

18.1.2007 od 9 do 10.30 hod.
BEZPEČNÉ POTRAVINY 
Ing. Deutsch z Informačního centra bez-
pečnosti potravin přednáší o nemocech
z potravin a vhodné stravě.

HLÍDÁNÍ DĚTÍ V HERNĚ, 
ŠKOLIČKA PRO NEJMENŠÍ
Herna: středa od 15 do 17 hod.,
školička: pondělí od 9 do 12 hod.
Nabízíme maminkám možnost hlídání
dětí v MUMové herně každou středu od
15 do 17 hod. pro děti ve věku 1,5 - 5 let
(věková sestava skupinky dle domluvy).
Cena je 50 Kč za hodinu. 
Objednávejte nejpozději vždy v úterý na
tel. 777 113790 u Martiny. Školička je
každé pondělí od 9 do 12 hod. pro děti od
tří let. 
Cena je 50 Kč za hodinu, informace zís-
káte u Martiny. 

Barbora Zálohová a kolegyně z MUMu

MUM - klub pro maminky a děti Horní Počernice, Mezilesí 2058
Tel.: 281 926 727 po - pá, 9 - 12.00 hod., nebo 604 234 593 - Barbora Zálohová

www.volny/mum.centrum/, e-mail: mum.centrum@volny.cz
Volná herna v úterý, ve čtvrtek a v pátek 9 - 12 hod., 

ve svátky a po dobu školních prázdnin je herna uzavřena.

Sí� mateřských center České republiky ocenila MUM - klub pro maminky a děti
certifikátem Společnost přátelská rodině.ě 
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Středa 18. října byl krásný podzimní
den, plný sluníčka a vůní. Také u nás
ve školce to od rána vonělo. Vůně se
linula z loupaných jablíček a vanilky
ve všech třídách, všude se usilovně-
pracovalo. Děti i paní učitelky v zástě-
rách, někde dokonce v kuchařských
čepicích. 

Vše, co bylo ten den ve třídách k vidění,
bychom spíše hledali v kuchyni. Mističky
a mísy, škrabky, struhadla, vály a váleč-
ky, cukr, mouka a hlavně všechny další
ingredience, které lákají k ochutnávání.
Vanilka, skořice a samozřejmě oříšky
a rozinky. Však ty se nejvíce ztrácely
v dětských pusinkách. Děti s vyhrnutými
rukávy a plně zaujaté loupáním jablíček
a strouháním. Zadělat a pořádně propra-
covat těsto není také žádná legrace.

Však musí pomoci i paní učitelky.
Pomoučnit vál umí každý, ale vyválet
krásnou placku, to už je potřeba
napnout všechny síly. Ale i to jsme zvlád-
li, v každé třídě se najdou siláci. A hlav-
ně pomáhají všichni, a když dojde síla,
nastoupí další. Všichni chtějí vyzkoušet
všechno. Paní učitelky pozorují šikulky,
a hned vědí, kdo už doma mamince
pomáhá. Nakonec zamotat „nohavice"
štrůdlů a paní kuchařky už mají v kuchy-
ni připravené trouby, aby tu krásu upek-
ly. Povedlo se, a každý si svůj výrobek
ochutnal jako zákusek po obědě.
Jenže to největší těšení se soustředí na
odpoledne. Máme dnes totiž v naší škole
„štůdlovací slavnost". Otvíráme velkou
podzimní výstavu našich prací ze všech

našich tříd od začátku roku. Že to byla
velká práce, poznal každý, kdo se přišel
podívat. A kdo přišel právě ve „štrůdlo-
vací" den, mohl jej také ke kávě a čaji
ochutnat. Extra záviny se pochlubily
i naše paní kuchařky a přidaly se i někte-
ré hodné maminky, které nelenily a při-
nesly ochutnávku domácí výroby. Nejvíc
snad chválili tatínkové, kteří navrhovali,
aby na ně takové přivítání v naší školce
čekalo každý den. V takovém případě by
si dobrovolně zamluvili každodenní
vyzvedávání svých ratolestí. Dokonce
i panu starostovi chutnalo a byl velmi
mile překvapen, co všechno naši malí
občánci už zvládnou.  
Největší poděkování ale patří samozřej-
mě našim dětem. Pro ně i pro jejich
rodiče bylo na školní zahradě připraveno

překvapení - soutěže a zábavné hry za
sladkou odměnu.
Zkuste běžet s vajíčkem na lžičce přes
padací most, nebo přelézt průlezku se
zavázanýma očima! Krásný obrázek
vytisknutý rozpůleným jablíčkem je také
hezká odměna. Nakonec jsme skákali
v pytli a na čas vozili náklad na zahrad-
ním kolečku. To bylo výskání a radosti!
Moc děkujeme Svištímu týmu, který nám
se soutěžemi pomáhal.
Bylo to opravdu vydařené odpoledne,
určitě si ho napřesrok zopakujeme.
A kdy to v naší školce zase zavoní? No
přece už za chvíli, čeká na nás pečení
vánočních perníků. Přij�te se podívat,
stromeček v našem vstupním vestibulu
si zdobíme sami.

Lenka Kudláčková, 
ředitelka MŠ Chodovická

Podzimní slavnosti a výstava ve školce Chodovická

Dětem jsme za odměnu připravili soutěže a hry na školní zahradě.

Z podzimní výstavy dětských prací

Pečení se ujaly zkušené kuchařky, každý si svůj štrůdl ochutnal až po obědě.



Díky skautům se postaví další 
školy v Africe 
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Tradiční vánoční trh 
v nové školní budově 

ZŠ Stoliňská
v pátek od 15 do 17 hodin, 

v sobotu od 10 do 16 hodin
Můžete si koupit originální dárky 

vytvořené našimi žáky. 
Těšíme se na vás. 

Jarmila Kafková, ZŠ Stoliňská 

V polovině října navštívil na pozvání
ředitele školy Mgr. Romana Lišky SOŠ
pro administrativu EU Stuart Wilson,
bývalý ředitel odboru školství a před-
seda mezinárodního výboru v East
Ayrshire Council ve Skotsku. 
Ředitel školy ho provedl zrekonstruova-
nými učebnami výpočetní techniky
a nahlédli do hodin anglického jazyka,
kde Stuart Wilson vyzdvihl nutnost kvalit-
ní jazykové přípravy pro práci budoucích
administrátorů ve spojené Evropě. Odpo-
ledne pobesedoval se studenty o výho-
dách členství v Evropské unii, o přínosu
poznávání cizích kultur a pozval je
k návštěvě Skotska.

Gabriela Šulcová, 
asistentka ředitele

Světla zhasla. Krátký film o francouzském
městečku Mions, které je svojí velikostí
srovnatelné s Horními Počernicemi, zahá-
jil 11. října tohoto roku druhé setkání fran-
couzské delegace nejen s počernickými
obyvateli na Chvalské tvrzi. Večer byl
věnován Robertu Desnosovi, který se
narodil ve Francii a zahynul v koncentrač-
ním táboře v Terezíně. Studentky ze třetí-
ho a čtvrtého ročníku SOŠ pro EU recito-
valy Desnosovy básně v češtině i v básní-
kově mateřštině. Hudebně je doprovázeli
muzikanti ze Žižkova. Příjemný večer
zakončila hudební skupina Jagabab
a ochutnávka francouzských sýrů a vín.
A jaké byly reakce na vystoupení? "Čes-
kým básním jsem sice nerozuměl, ale
jejich přednes mě chytl u srdce," sdělil
nám starší, usměvavý, francouzsky mluví-
cí pán, a dodal: "Desnos byl důstojný,
hrdý a veliký básník."

Lucka Zdráhalová

První středu v listopadu proběhl už tra-
dičně den otevřených dveří na Střední
odborné škole pro administrativu EU
v Horních Počernicích.
Téměř stovka budoucích žáků a jejich
rodičů si přišla prohlédnout budovu
školy, vybavení tříd, zařízení Domova mlá-
deže i školní jídelnu. Další zájemci
budou mít šanci ještě 6. prosince 2006,
10. ledna a 7. února 2007, vždy od 10
do 17 hodin. Ředitel školy Mgr. Roman
Liška vám spolu s profesory ochotně
podají vyčerpávající odpovědi na vaše
otázky ohledně budoucího studia. Přij�te
se podívat, kde mohou vaše děti
v budoucnu studovat.

vedení SOŠ pro EU

Ve dnech 10. - 12. října 2006 jste mohli
zahlédnout v Horních Počernicích
a na Černém Mostě skautky a skauty
pobíhající ve svých krojích  se zdobe-
nými, vlastnoručně vyráběnými kasič-
kami, nebo prodávající barevná trička
s černoušky. Vybírali totiž na veřejnou
sbírku Postavme školu v Africe III, kte-
rou už třetím rokem organizuje spo-
lečnost Člověk v tísni společně
s Junákem. 
Jedná se o neobvyklý projekt zaměřený
na podporu výstavby škol na etiopském
venkově, kde se počet dětí, kteřé nemo-
hou do školy vůbec chodit, pohybuje
okolo 60 %. Nikoho tedy asi nepřekvapí
nezměrná vůle, nasazení a neúnavnost
našich sběratelů, aby svým vzdáleným

"Desnos naslouchal a občas se usmál, odvážně a se svou osobitou noblesou se
odvracel od svého trápení..." Studenti SOŠ pro administrativu EU připravili večer
věnovaný Robertu Desnosovi.

Večer k poctě Robertu Desnosovi aneb jazyk není bariérou

Návštěva Stuarta Wilsona ze Skotska 

Základní škola Spojenců 
hledá vychovatelku 
do školní družiny 

na poloviční úvazek 
Informace na tel.: 281923336.

Mgr. Na�a Blesková, ředitelka školy

Dny 
otevřených dveří

vrstevníkům z této situace pomohli. 
Nejen díky tomuto snažení, ale zejména
díky vaší štědrosti, jsme vybrali  částku
38.647 Kč. Celkově je na kontě pro tento
účel více než 1.800.000 Kč,  které umož-
ní stavbu dokonce tří základní ch škol
v Etiopii. 
Všem přispěvovatelům ze srdce děkuje
tisícovka školou povinných etiopánků,
jimž se nyní otevírá nový svět. 
Na konto je možné přispívat během
celého roku bu� prostřednictvím DMS
ve tvaru DMS AFRIKA na číslo 87777,
nebo zasláním finančního daru na
konto člověka v tísni 222444555/0300.
Více informací najdete na 
www.skolavafrice.cz.

-red-
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Začátek nového roku je vhodnou příle-
žitostí k plánům a bilancování, školní
rok se však s kalendářním nekryje
a čas na závěry  nastane až koncem
června. Zatím tedy můžeme hodnotit,
jak průběžně plníme úkoly, které jsme
si dali na začátku školního roku. 

Náročným úkolem bylo další zlepšení
technického vybavení školy, které jsme si
stanovili v ICT plánu. Můžeme s radostí
říci, že na konci ledna 2006 má škola už
dvě učebny kompletně vybavené moder-
ní výpočetní technikou a tři učebny pro
multimediální výuku. Bezezbytku jsme
využili dotace z magistrátu a splnili jsme
ICT plán i vizi do roku 2006. 
Novou podobu dostávají také webové
stránky našeho gymnázia. Přístupné
veřejnosti by měly být na konci února.
Protože ICT technologie jsou naší priori-
tou, zpracováváme nyní žádost o grant
z Evropské unie. Jeho zaměření souvisí
také s tvorbou Školního vzdělávacího
programu, který je v podstatě již ze sedm-
desáti procent hotový a od září 2006
bude ověřován ve výuce. Rozvíjíme další
spolupráci s vysokými školami v oblasti
nových forem a metod výuky a také
vyměňování zkušeností se středními ško-
lami v zahraničí, především v Německu,
Itálii a Holandsku.
Zahraniční kontakty gymnázia využívají
naši studenti prostřednictvím poznáva-
cích zájezdů v podzimních a jarních měsí-
cích. Na podzim se uskutečnily zájezdy
na chorvatský ostrov Brač a dále do  Ber-
lína, Dráž�an, Říma a Florencie. V jarních

Hornopočernické gymnázium na konci roku 2006

měsících pojedou profesoři a studenti do
Paříže, Londýna a také do Švédska. Tyto
aktivity vedou k prověření a rozšíření
schopnosti komunikovat v cizím jazyce
a k poznání života a zvyků zemí Evropské
unie.

Leden  je pro studenty gymnázia obdo-
bím zkušebním, uzavírajícím klasifikaci
prvního pololetí, pro určitou část však
také časem rozhodování. V únoru totiž
podávají naši oktaváni přihlášky na vyso-
ké školy. Přejeme jim úspěšné složení
maturity i přijímacích zkoušek a doufáme,
že se gymnázium opět pochlubí dvaade-
vadesátiprocentní úspěšností svých
absolventů, jako v minulém školním roce. 
Obdobím rozhodování je však leden
a únor také pro ty, kteří se stanou novou
mízou naší školy. Žáci 5. tříd základních
škol začnou podávat přihlášky ke studiu.
S prostředím školy se mohli seznámit
během Dne otevřených dveří a mohou
také nyní, jestliže na gymnázium zatelefo-
nují  jejich rodiče a domluví si návštěvu.
Pro přesnost dodáváme jen pár informa-
cí:
Přihlášky ke studiu podávají rodiče
žáků 5. tříd ZŠ do 28. února prostřed-
nictvím ředitelství ZŠ, které je zašle
gymnáziu do 15. března.
Všichni uchazeči o studium dostanou
dopis, v němž bude přesně popsána
organizace i kritéria přijímacího řízení.
Tyto informace budou zveřejněny také na
webových stránkách gymnázia. Termín
přijímacího řízení je 24. dubna.
Gymnázium přijímá studenty do dvou
paralelních tříd 1. ročníku osmiletého stu-
dia. Plánovaný počet přijatých uchazečů
je 58 včetně studentů přijatých v odvola-
cím řízení. Podrobnosti k přijímacímu říze-
ní uvedeme v příštím čísle.

Za vedení gymnázia Dana Brdková

Na podzim se studenti gymnázia podí-
vali na chorvatský ostrov Brač, do  Ber-
lína, Dráž�an, Říma a Florencie.
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nabízí:
Pracovní oděvy

Bundy,Vesty
Rukavice

Pracovní obuv
Pracovní přilby a čepice

Ochrana očí a sluchu
Respirátory

Truhlářské práce
celodřevěná schodiště

zakázková výroba nábytku
vestavěné skříně, kuchyně

Zámečnické práce
výroba ocelových konstrukcí broušení

nástrojů a nářadí

Prodejna a sběrna zakázek 
Náchodská 100/228 Horní Počernice Praha 9

Provozovna Křovinovo nám.9/12 
Horní Počernice Praha 9

Telefon/Fax 281926373,
602322563, 602287695

Lady Sun
Náchodská 1866, Praha 9 - Horní Počernice

http://ladysun.zde.cz

Nehtová modeláž 775 951 298, 
(zdobení 3D) 603 951 291

Kadeřnictví 775 255 494
Kosmetika 607 647 133
Solárium 603 951 291
Masáže 777 234 374

LYMFATICKÁ DRENÁŽ REFLEXNÍ
DETOXIKACE UŠNÍ SVÍCE
OTOKY, MIGRÉNY BAŇKOVÁNÍ
ZEŠTÍHLOVACÍ EFEKT
POSÍLENÍ IMUNITY
SUCHÉ UHLIČITÉ 
KOUPELE  =  REGENERACE

Vánoční novinky
Noční prádlo, župany

sport a volný čas
spodní prádlo dámské, pánské

termo
najdete v prodejně značkového prádla

Běchorská 1124
Iva Rosová

tel.: 281 921 749, 776 208 281
platba kartou možná

CENÍK INZERCE
Hornopočernického zpravodaje

Inzerce řádková:
každý řádek (25 znaků) 50 Kč, zvýrazněný řádek +30 Kč, 

zvýrazněný celý text +20 Kč
Inzerce plošná:

celá stránka 8 000 Kč, 
polovina stránky 4 000 Kč, čtvrtina stránky 2 000 Kč, 

osmina stránky 1 000 Kč
Slevy při zadání opakovaného inzerátu:

2 - 4 x sleva 5%, 5 - 9 x sleva 10%, 
celoroční tisk sleva 20%.

ceny jsou uvedeny bez 19% DPH

ŘEMESLNÁ škola ODĚVNÍ - OU, o.p.s. Havířovská 476, 
Praha 18 - Letňany

S ROZŠÍŘENOU VÝUKOU ADMINISTRATIVY NA POČÍTAČI
MŮŽE PŘIJMOUT:                       ŽÁCI NEPLATÍ ŠKOLNÉ

- žáky od 16 do 23 let, kteří jsou z nejrůznějších důvodů
neúspěšní i z nižšího ročníku základních škol a nemají 

předpoklad zvládnout střední školu,
- do 2. a 3. ročníku neúspěšné studenty z oděvních škol.

NABÍZÍME:
- po ukončení 3.roč. složení závěrečné zkoušky a výuční list

-  výuku se speciálními vzdělávacími potřebami
-  vzdělávací koncepci na požadavky trhu práce

Zavolejte na T: 286 589 059, M: 724 170 462,  
těšíme se na vaši návštěvu. (zastávka autobusu 

Tupolevova - Tesco, škola je hned vpravo)

PROSINEC 
10% SLEVA NA VŠECHNY SLUŽBY
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NA TENTO INZERÁT SLEVA 10%
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AUTODOPRAVA

Rudolf Janeček
Běchorská 2044, Praha 9, tel.: 605 479 295

odvoz kontejnery - sutě, odpad, štěrky 
písky - přeprava materiálu - AVIA

JANEČEK
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potravinářská firma

MOKATE Czech s.r.o.
přijme

asistentku obchodního 
ředitele

Požadujeme spolehlivost, zodpovědnost a pečli-
vost při zpracování dat na PC, komunikativnost

a organizační schopnosti. Strukturovaný životopis
s fotografií posílejte do 10.12.2006 na adresu:
MOKATE Czech s.r.o., Ve Žlíbku 1800, Praha 9,

193 00, nebo na e-mail: pavel.remes@mokate.cz

ZLATNICTVÍ
Eva Klačková

Komárovská 327
Horní Počernice
Tel: 281 922 124

Mobil: 602 690 567, 731 105 803

Prodej: zlatých a stříbrných šperků
zásnubních a snubních prstenů

hodinek Seiko, Lorus, Pulsar s 10% slevou, Olympia

Provádíme: výrobu šperků na zakázku
opravy a čištění šperků

fasování kamenů a rytiny
výkup zlata a stříbra

výměna hodinkových baterií

VÁNOČNÍ PRODEJNÍ DOBA
4.12.2006 - 23.12.2006

Pondělí - Neděle od 10:00 - 18:00
Neděle 24.12.2006 od 9:00 - 14:00

Po tel.dohodě Vás rádi obsloužíme i mimo pracovní
dobu.

Těšíme se na Vaší návštěvu !

soukromá speciálně 
pedagogická poradenská praxe
Mgr. Dana Vojtovičová

PREVENTIVNÍ A NÁPRAVNÉ PROGRAMY PRO
PŘEDŠKOLNÍ DĚTI, DĚTI S ODKLADEM

ŠKOLNÍ DOCHÁZKY, ŠKOLNÍ DĚTI 
A STŘEDOŠKOLÁKY

diagnostika a nápravy specifických poruch učení 
(dyslexie...), náprava grafomotorických obtíží (nesprávný

úchop psacího náčiní, správný rozvoj psaní)

KRAMOLNÁ 2454/31A,P9 - H. POČERNICE
TEL.: 281 926 156, 608 863 652, 

E-MAIL: dvojtovicova@seznam.cz

Nová privátní gynekologická ambulance

MUDr. Šárka Barešová
Zahájení provozu: 6.11. 2006
Adresa: Náchodská 380/184, Praha 9, Horní Počernice
Ordinační hodiny:    Pondělí  --------------

Úterý     13:30-18:30
Středa    13:00-18:30
Čtvrtek  14:30-19:00
Pátek     13:00-18:30

Možnost objednání na telefonu: 

602 179 991
Čas vyšetření je možno telefonicky domluvit i individuálně,
mimo ordinační hodiny.
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Firma ISERMAT
hledá pro své pracoviště 

v Horních Počernicích 

mechanika
pro údržbu a opravy stavebních strojů. 

Výhodné platové podmínky, 
nástup od února 2007.

Kontakt: 
ing. Karkula, tel.: 774 620 081
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INZERCE

HORNOPOČERNICKÝ ZPRAVODAJ
MČ Praha 20, Ročník 54 - prosinec 2006 
vychází měsíčně, kromě prázdnin
VYDAVATEL: Úřad MČ Praha 20
REGISTRACE povolena Magistrátem hl. m. Prahy
pod číslem MK ČR E 12559, IČO: 240 192
REDAKCE: 
Na Chvalské tvrzi 4, Praha 9, 193 21
tel.: 281923438, fax: 271761831
e-mail: hpz@pocernice.cz
www.pocernice.cz

REDAKTORKA Dana Mojžíšová
REDAKČNÍ RADA
Předseda: Tomáš Kádner, členové: Kateřina Francová,
Hana Kollerová, Dana Mojžíšová, Vít Procházka, Eva
Novosádová, Alexandra Janáčková, Pavel Wild, 
Barbora Jágerová.
TECHNICKÁ REDAKCE A GRAFICKÁ ÚPRAVA
Vít Procházka
Není-li uvedeno jinak, fotografie pořídila redakce.
PŘÍJEM INZERCE: pondělí: 9 - 12 a 14 - 18, 
středa: 9 - 12 a 14 - 16, pátek 9 -11 hod.
Jinak po telefonické domluvě na tel.: 281923438.

Uzávěrka tohoto čísla: 18. 11. 2006
Příjem inzerce do dalšího čísla do 18.12.2006
Uzávěrka příštího čísla: 18.12.2006
Za obsahovou správnost příspěvků ručí autor. Přís-
pěvky nemusí odrážet názor redakce. Autorská
práva vyhrazena. Přetisk pouze se souhlasem vyda-
vatele. Redakce si vyhrazuje právo příspěvky krátit.
Nevyžádané příspěvky a fotografie se nevracejí.
TISK: Omikron Praha, spol. s r. o., 
Doudova 22, 147 00 Praha 4
REKLAMACE DISTRIBUCE HPZ: 271 071 690
Tel. číslo ÚMČ Praha 20: 271 071 611 (711)

Přijmeme pedikérku
s vlastním živnostenskýcm listem,

Náchodská 1866, Praha 9, Horní Počer-
nice. Tel.: 603 951 921

Dlouhodobě pronajmeme
prostorný zděný byt 2 1/2+1, 74 m2 v

H.P. u Alberta. 9500 Kč/měs. + poplatky.
Od 1/2007. Tel.: 602 649 322

Prodám RD v H.P. 6+1,
2x koup., ob. plocha 120 m2, velká sto-

dola, možnost zřízení objektu podnikání.
Cena 5,1 mil. Tel.: 737 641 290

Hledám pronájem bytu 1+KK 
v Horních Počernicích. Tel.: 737 468 292

PÉŘOVÉ VÝROBKY - ČIŠTĚNÍ 
Výroba a prodej péřových dek a polštářů

klasických rozměrů  i na zakázku. 
H. P. Běchorská 2391 (vedle pekárny)

Navenek i ve skrytu, od nás máte kvalitu!
tel.: 800 100 488 ZDARMA

PEDIKÚRA - SLUŽBA AŽ K VÁM DO
DOMU. Objednávky na tel.: 281 920
918, 607 788 591. Ivana Markuziová

ELEKTRO JIROUT, NOVÉ ELEKTRIC-
KÉ INSTALACE, rekonstrukce, údržba,

domovní telefony, el. topení. 
Tel.: 777 867 550

Účetnictví kompletní vč. mezd, DPH.
Tel.: 606 611 848

INSTALATÉRSTVÍ, TOPENÁŘSTVÍ
provádíme nové instalace, rekontrukce,

opravy, přípojky. Tel.: 605 444 450

Stříhání psů - denně - přijedu.
Tel.: 281 920 351, 604 618 540

OTTO BUTORA 
malířské práce+štukování pan. bytů.

Mobil: 604 576 151

Koupím stavební pozemek v H.P.,
nejlép. Chvaly. Zahrada se star. objekt.

737 239 573

Nabízím ekonomické a finanční 
poradeství. Dloholetá praxe. 

Tel.: 602 541 229

Pronajmu garáž v Horních Počernicích.
Tel.: 281 923 357

Koupím byt v H. Počernicích, do 2,4 mil.
tel.: 777 212 266

PPOOLLIICCIIEE

Kvalitu lékárničky je
třeba sledovat stejně
jako pneumatiky či
množství oleje. V auto-
lékárničce by nemělo
nic chybět a její obsah
by neměl být v žádném

případě prošlý. Proto je třeba občas
lékárničku zkontrolovat a prošlé věci
vyměnit. 
Lékárnička se ve voze ukládá na místo,
kde není vystavena přímému slunečnímu
záření. Její obsah se ukládá do samostat-
ného pouzdra s charakteristickým ozna-
čením. Úložný prostor pro lékárničku
musí být suchý a čistý a musí být snadno
přístupný. Provozovatel vozidla ji musí
udržovat v řádném stavu a jednotlivé
druhy zdravotnických potřeb obměňovat,
jak již bylo řečeno. Doba použitelnosti
jednotlivých druhů zdravotnických potřeb
je vyznačena.
Povinným obsahem  autolékárničky pro
osobní motorová vozidla je obvaz hotový
sterilní č. 2, 3 a 4 po dvou kusech, obva-
zy sloužící ke krytí ran, 2 kusy šátku troj-
cípého rovněž k znehybnění horních kon-
četin a k připevnění dlah, obinadlo elas-
tické 10 cm x 5 cm, náplast hladká na
cívce 2,5 cm x 5 m, náplast s polštářkem

8 cm x 4 cm v počtu šest kusů, náplast
k ošetření drobných poranění, dále škrtící
pryžové obinadlo o délce 70 cm k zasta-
vení krvácení, dezinfekční roztok ve spre-
ji, obvaz hotový sterilní 5 cm x 7,5 cm ke
krytí ran, rouška resuscitační k dýchání
z úst do úst (jedná se o igelitovou roušku
doplněnou jednocestným ventilem nebo
chlopní). Dále rouška  PVC 20 x 20 cm
k překrytí poranění hrudníku, chirurgické
rukavice v obalu k ochraně proti infekci
(je vhodné rukavice nejprve vyzkoušet a
vybrat správnou velikost, jinak neplní svůj
účel). V lékárničce nemají chybět dva
zavírací špendlíky
v antikorozní úpravě
k upevnění obvazu
a šátku, kvalitní nůžky
s kulatým zakonče-
ním, aby přestřihly
i šaty nebo bezpeč-
nostní pás.
Podle slov kpt. Pře-
mysla Arnolda
z dopravního inspek-
torátu Policie ČR OŘ
v Praze III většina řidi-
čů sice autolékárnič-
ku má, ale málokdo ji
pravidelně kontroluje

a průběžně vyměňuje prošlý materiál. Při-
tom je jednou z nejdůležitějších součástí
vybavení auta. Každý řidič by měl v zájmu
bezpečnosti vlastní i spolucestujících
a ostatních účastníků silničního provozu
dbát na to, aby byla vždy po ruce a obsa-
hovala všechny náležitosti dané podle
přílohy č. 6 vyhlášky  Ministerstva dopra-
vy ČR č. 102/1995 Sb. Správný obsah
autolékárničky slouží k poskytnutí první
pomoci a může nám zachránit život.

kpt. Mgr. Gabriela Krupičková, 
Policie ČR, OŘ Praha III, PIS

Autolékárnička nám může zachránit život
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BBYYDDLLEENNÍÍ

Obyvatelům Horních Počernic nemohlo
uniknout, že se tvář obce mění. Vedle
výstavby nových rodinných a bytových
domů dochází průběžně k poměrně roz-
sáhlé rekonstrukci domů starších. Do toho-
to trendu se zapojila také bytová družstva a
sdružení vlastníků, do jejichž vlastnictví
přešla v rámci privatizace bytového fondu
(většinou v 90. letech minulého století) část
panelových domů s více než tisícovkou
bytů. Údržba panelových domů a jejich
rekonstrukce není jednoduchou a levnou
záležitostí. Obce dostaly od státu bytový
fond zdarma a privatizací bytového fondu
si vylepšovaly a některé doposud vylepšují
obecní rozpočty. Byty, které si obce pone-
chaly v majetku, přestávají být zátěží, pro-
tože příjmy z nájmů (zejména po jejich
postupném zvyšování) bez problémů
pokryjí náklady na údržbu a rekonstrukce.
Je tomu tak zejména proto, že vstupní
investice do pořízení bytů byla nulová.
Soukromí majitelé panelových domů a
bytů v panelových domech jsou v poněkud
odlišné situaci. I když panelové domy nebo
byty kupovali s velkou slevou, musejí do
údržby a rekonstrukce investovat nemalé
peníze. Zde je třeba připomenout, že stát
vede v tomto ohledu dlouhodobě velmi
podivnou politiku. Přes proklamace o dota-
cích na rekonstrukce panelových domů i
pro bytová družstva je praxe poněkud
odlišná. Splnit kritéria pro poskytnutí státní
podpory na rekonstrukci panelových domů
je téměř nemožné. Uvedu jeden příklad za
všechny: pro dotaci na zateplení je nutný
tzv. tepelný audit, který přijde na desítky
tisíc korun. I laik pochopí, že když bytové
družstvo provede zasklení lodžií a zateple-
ní bočních zdí bez oken např. polystyré-
nem o tlouš�ce 9 cm, tak dojde k podstat-
nému zateplení objektu. Nemalou část
dotace však v tomto případě spolkne firma,
která provede tepelný audit. Takže stát
nedotuje rekonstrukce panelových domů a

nepomáhá jejich vlastníkům, ale z peněz
daňových poplatníků, určených na rozvoj a
údržbu bytového fondu, nemalými částka-
mi dotuje soukromé firmy, které si majitel
panelového domu musí zaplatit, aby mohl
požádat o dotaci na rekonstrukci. To, mys-
lím, nepotřebuje komentář.

V případě našeho bytového družstva jsme
se rozhodli realizovat komplexní rekon-
strukci a zateplení panelového domu z
vlastních prostředků bez státní podpory, o
které navíc nevíme, zda bychom ji vůbec
dostali. Začali jsme oplocením pozemků,
které jsme zakoupili společně s panelovým
domem. Za tímto účelem jsme od obce v
roce 1999 zakoupili pás pozemku o ploše
581 m2 mezi naším panelovým domem a
sousedícími rodinnými domy. V průběhu
šesti let jsme pak postupně realizovali
rekonstrukci lodžií včetně jejich zasklení,
výměnu oken a vstupních portálů, komplet-
ní zateplení polystyrénem o tlouš�ce 9 cm
(mimo lodžií, kde jsme původní kovové
zábradlí nahradili vyzděním spodní části

tvárnicemi šíře 8 cm). Největší problémy
nám dělala dlouhodobě rovná střecha, kde
byly deš�ové svody uprostřed. V posled-
ních letech jsme byli svědky série nebýva-
lých, přívalových a dlouhotrvajících deš�ů,
které vždy proměnily naši střechu (a nejen
naši) doslova v bazén. Je logické, že stře-
chou  teklo do domu, kudy jen to šlo. Roz-
hodli jsme se proto pro zásadní řešení -
vybudovat sedlovou střechu, která by vyře-
šila nejen problémy s vodními srážkami,
ale rovněž podstatnou měrou přispěla k
zateplení domu. Pro zajímavost uvádím, že
dle původního projektu bylo na střeše
domu o zastavěné ploše 1061 m2 celkem
pět deš�ových svodů o průměru 150 mm.
O tom, že to bylo žalostně málo, svědčí i to,
že dle projektu na zhotovení nového střeš-
ního pláště domu jich nyní máme devět o
stejném průměru. Součástí nové střechy
bylo i rozšíření deš�ové kanalizace pro
odvod srážkových vod. Jenom tato akce
nás stála víc než 600 tisíc Kč,  nová deš�o-
vá kanalizace se navíc stala součástí obec-
ní. Požádali jsme proto obec o dotaci ve
výši cca 50 % ceny vybudované deš�ové
kanalizace (obce by tyto akce měly dotovat
z peněz získaných za privatizaci bytového
fondu). Nedostali jsme však ani korunu s
poukazem na to, že obec nemá dostatek
finančních prostředků.  

Přesto jsme na obec nezanevřeli a bytová
družstva a sdružení vlastníků bytů jsou
dnes neoddělitelnou součástí obce. Mys-
lím, že i v případě našeho bytového druž-
stva ALFA se sídlem Lhotská 2225, se
nemáme za co stydět, protože jsme nema-
lou měrou přispěli k lepšímu vzhledu naší
obce. O celkové zásadní změně vzhledu a
funkčnosti objektu po rekonstrukci se
můžete přesvědčit na fotografiích.   

Text a foto JUDr. Miloslav Blahovec, 
předseda představenstva 

bytového družstva ALFA

Rekonstrukce panelových domů
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11. podzimní rybářské závody mládeže vyhrály dívky
Měsíc říjen je v naší organizaci ve zna-
mení výlovů rybníků a dětských rybář-
ských závodů. Retenční nádrž letos
vydala dvacet sedm metráků krásných
kapříků, které jsme po přebrání a zvá-
žení nasadili do sportovního rybníka
Koupaliště.

Po nezbytném čtrnáctidenním hájení se
tedy mohly poslední říjnovou sobotu
uskutečnit závody v lovu ryb udicí pro náš
rybářský potěr. Celkem se přihlásilo osm-
náct mládežníků včetně čtyř dívek. Poča-
sí na jedničku, ale rybám se z vody moc
nechtělo. Ulovit se nakonec povedlo

V pořadí už šestá Výstava pro kočku,
která se uskutečnila v neděli 12. listo-
padu na Chvalské tvrzi, zaznamenala
další rekord. Počtem 1808 návštěvníků
překonala rekord, který dosud držela
podzimní výstava v roce 2004. 

Letošní umís�ovací výstava nabízela 166
opuštěných koček a dva psy, kteří našli
nový domov stejně jako 120 koček. 
Vybrané vstupenky, tedy konzervy a
krmení pro kočky, byly rozděleny mezi
zúčastněné organizace, takže kočky v
útulcích mají zase pár týdnů co jíst. I ten-
tokrát byly k vidění kočky všech možných
barev a povah, od hravých ko�at po roz-
vážné kočičí dámy. Škoda, že některá zví-
řata neprošla veterinární přejímkou a
nemohla se výstavy zúčastnit. Přejme
všem úspěšným kočkám, aby jim to s
novými majiteli vyšlo a strávily život zahr-
nuty láskou a péčí. 

DM

pouze asi třicet ryb jen sedmi závodní-
kům. O první místa se tentokrát podělily
ve vyrovnaném souboji tři slečny rybářky
v pořadí: Adéla Pachtová - 14 ks a 320
cm, Jitka Pachtová - 8 ks a 290 cm a Sil-
vie Vrbová s pěti rybami v celkové délce
228 cm. Holky měly z vítězství velikou
radost nejen proto, že porazily všechny
kluky, ale i z velmi pěkných cen, které jim
věnovala naše místní organizace.

Martin Pachta, 
vedoucí mládeže MO

Výstava pro kočku na Chvalské tvrzi s rekordní účastí


